
PROTOKÓŁ Nr III/2018

z przebiegu III sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku, 

która odbyła się w dniu  17 grudnia 2018 r.

od godziny 800 do 1137 w sali nr 9 Urzędu Miejskiego w Wyrzysku.

Obecni:

Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku, lista obecności stanowiąca załącznik nr 1,

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska,

Jacek Wiśniewski – Zastępca Burmistrza Wyrzyska, 

Grażyna Urbanek – Skarbnik Gminy Wyrzysk,

Wiesława Krasocka – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk,

Ireneusz Subczyński – Radca Prawny.

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

Rafał Głyżewski -  podinspektor ds. promocji i rozwoju gminy,

Adam Smełsz – inspektor ds. informatyki.

Kierownicy jednostek i zakładów budżetowych:

Magdalena Strzałkowska – Dyrektor SAP w Wyrzysku,

Hanna Łapacz – Kierownik M-GOPS w Wyrzysku,

Beata Borowczak – Kierownik OSiR w Wyrzysku,

Andrzej Chałabiś – Dyrektor SAM w Wyrzysku,

Magdalena Smełsz – Dyrektor MGOK w Wyrzysku.

Edward Gaitkowski - Prezes PWiK Sp. z o.o. w Wyrzysku,

Inni goście:

Stefan Rymer – Radny Rady Powiatu w Pile,

Almuetaz Bellah Nasrullah – Radny Rady Powiatu w Pile,

Marcin Towalewski – Komendant Komisariatu Policji w Wyrzysku,

Sołtysi - lista obecności stanowiąca załącznik nr 2,

Przewodniczący Zarządu Osiedli  w Wyrzysku – lista obecności stanowiąca załącznik nr 3.  
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Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku sesji.

4. Przyjęcie protokołów z trzech poprzednich sesji.

5. Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym

z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

6. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości. 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:  

1) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2019 – 2031;

2) uchwalenia budżetu Gminy Wyrzysk na 2019 rok;

3)  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  rozwiązywania  Problemów

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2019 rok;

4   ustanowienia  gminnego  wieloletniego  programu  osłonowego  w  zakresie  dożywiania

„Posiłek dla dzieci i młodzieży” na lata 2019 – 2023;

5)  określenia  zasad  zwrotu  wydatków  w  zakresie  dożywiania  w  formie  posiłku  albo

świadczenia  rzeczowego  w  postaci  produktów  żywnościowych  dla  osób  objętych

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023;

6)  podwyższenia  kryterium  dochodowego  w  celu  udzielenia  wsparcia  w  ramach

wieloletniego rządowego programu  „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023;

7)wyznaczenia  dodatkowego przedstawiciela  Gminy Wyrzysk w Zgromadzeniu Związku

Międzygminnego „Pilski Region Gospodarki Odpadami Komunalnymi”;

8) zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa

Auguścin;

9) zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa

Bąkowo;

10)  zmieniająca  uchwałę  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie  uchwalenia  statutu

Sołectwa Dobrzyniewo;

11)  zmieniająca  uchwałę  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie  uchwalenia  statutu

Sołectwa Dąbki;

12)  zmieniająca  uchwałę  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie  uchwalenia  statutu

Sołectwa Falmierowo;

13)  zmieniająca  uchwałę  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie  uchwalenia  statutu

Sołectwa Glesno;
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14)  zmieniająca  uchwałę  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie  uchwalenia  statutu

Sołectwa Gromadno;

15)  zmieniająca  uchwałę  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie  uchwalenia  statutu

Sołectwa Karolewo – Wiernowo;

16)  zmieniająca  uchwałę  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie  uchwalenia  statutu

Sołectwa Konstantynowo;

17)  zmieniająca  uchwałę  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie  uchwalenia  statutu

Sołectwa Kosztowo;

18)  zmieniająca  uchwałę  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie  uchwalenia  statutu

Sołectwa Kościerzyn Wielki;

19)  zmieniająca  uchwałę  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie  uchwalenia  statutu

Sołectwa Młotkówko;

20)  zmieniająca  uchwałę  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie  uchwalenia  statutu

Sołectwa Osiek nad Notecią;

21)  zmieniająca  uchwałę  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie  uchwalenia  statutu

Sołectwa Polanowo;

22)  zmieniająca  uchwałę  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie  uchwalenia  statutu

Sołectwa Ruda;

23)  zmieniająca  uchwałę  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie  uchwalenia  statutu

Sołectwa Rzęszkowo;

24)  zmieniająca  uchwałę  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie  uchwalenia  statutu

Sołectwa Wyrzysk Skarbowy;

25)zmieniająca  uchwałę  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie  uchwalenia  statutu

Sołectwa Żuławka;

26)zmieniająca  uchwałę  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie  uchwalenia  statutu

Sołectwa Żelazno.

8. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej i Radnych o działaniach podejmowanych w

okresie międzysesyjnym.

9. Wystąpienia sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli.                                             

10.  Wolne głosy.

11.  Zakończenie obrad.

Przebieg obrad:
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Ad. 1 Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Wyrzysku –

Roman Łuka. Przewodniczący Rady bardzo serdecznie przywitał zaproszonych gości.

Ad. 2 Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  w  chwili  otwarcia  w  obradach  uczestniczyło

15 radnych, tj.  100 % ustawowego składu organu.  

Ad. 3 Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący  Rady  przedstawił  poszczególne  punkty  porządku  obrad  i  następnie  zapytał,

czy do przesłanego porządku obrad są uwagi bądź propozycje zmian?

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że prosi o wprowadzenie do porządku

obrad dwóch projektów uchwał w punkcie 7 jako ppkt. 1 i 2:

1) projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2018 r.,

2) projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy

Wyrzysk na 2018-2030 r.

W związku z powyższym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad wprowadzeniem dwóch

dodatkowych projektów uchwał do porządku obrad.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

Następnie  Przewodniczący  Rady  zarządził  glosowanie  nad  przyjęciem  porządku  obrad  wraz

z  projektami uchwał zaproponowanymi przez Panią Burmistrz. 

W wyniku glosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)
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Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W związku z powyższym w pkt. 7 podpunkt 1 otrzymuje numerację ppkt. 3, ppkt. 2 otrzymuje

numerację ppkt. 4 i tak samo w dalszej kolejności. 

Ad. 4 Przyjęcie protokołów z poprzedniej sesji.

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół zwyczajowo dostępny jest do wglądu w biurze

Rady,  a  także  przed  Sesją  i  była  zatem możliwość  zapoznania  się  z  jego  treścią.  W związku

z powyższym zapytał, czy ktoś z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu?

Uwag nie zgłoszono.

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z II

sesji Rady Miejskiej, która odbyła się 30 listopada 2018 roku. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

Ad.  5  Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym

z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  informacje  zostały  przekazane  i  następnie  otworzył

dyskusję.

Dyskusji nie podjęto.

Ad. 6 Wystąpienia radnych rady Powiatu w Pile oraz innych gości. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Pani Iwona Schulz – Radna Rady Powiatu w Pile prosi

o usprawiedliwienie, ale nie mogła uczestniczyć w dniu dzisiejszym w sesji. 
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Stefan  Rymer  –  Radny Rady  Powiatu  w Pile powiedział,  że  chciałaby  poinformować  również

w imieniu Radnego Pana Almuetaza Bellaha Nasrulaha, iż do tej pory odbyły się dwie sesje  Rady

Powiatu  i  były to  sesje  organizacyjne.  Pierwsza  dotyczyła wyboru Przewodniczących,  Starosty,

Wicestarosty, członków Zarządu. Druga dotyczyła wyboru Komisji i ich ukonstytuowania. Kolejna

sesja, która odbędzie się 20 grudnia będzie to sesja budżetowa. Następnie dodał, że w budżecie nie

ma żadnych zadań, które obejmowałyby inwestycje czy zadania związane z budową chodników na

terenie gminy Wyrzysk. Na komisji pozwolił sobie zadać pytanie jak wygląda sprawa złożonego

wniosku  radnego  Romana  Łuki  dotyczącego  zagrożenia  związanego  z  murkiem  przy  ulicy

Podgórnej. Odpowiedz przyszła w miesiącu listopadzie. Pozwolił sobie na Komisji zacytować jej

treść, w której zostało napisane, że jest to inwestycja finansowo dość droga i w pierwszej kolejności

należy  wykonać  projekt,  a  następnie  zrealizować  zadanie.  Wobec  tego  zapytał,  czy  są

zabezpieczone jakieś środki na opracowanie dokumentacji i niestety ich nie ma. Również realizacja

wspólnych  zadań  będzie  wykonywana  tak  jak  w  latach  poprzednich.  Jeśli  chodzi  o  budowy

chodników  na  zasadzie  współfinansowania.  Dalej  nie  rozwijał  tego  tematu  ponieważ  nie  był

zorientowany czy przyszły jakieś pisma z Powiatu do Pani Burmistrz w zakresie wskazania, które

chodniki można by robić oraz czy jakieś porozumienia są zawarte. Jest deklaracja, że w ciągu roku

będzie można o tego typu zadaniach mówić jeżeli  będą środki  z budżetu gminy w powiązaniu

z powiatem. Radny Rady Powiatu Stefan Rymer powiedział,  że wspólnie z Panem Almuetazem

Bellahem Nasrullahem są w Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Radny Rady Powiatu powiedział,

że prosi o możliwość zabrania głosu jako mieszkaniec. Wie, że powinno to być w wolnych głosach,

ale tak długo nie może pozostać na sesji. Następnie skierował podziękowania do Pani Burmistrz,

iż  inwestycja  „Przebudowa  ul.  Kościuszki”  została  rozpoczęta  w  takim  zakresie,  jak  gdy  był

radnym zostało uzgodnione i na jakie pozwalały środki, a więc budowa chodnika po lewej stronie

w kierunku policji. Ma nadzieję, że w przyszłym roku zadanie, które zostało rozpoczęte zostanie

ukończone. 

Radny Stefan Wełniak powiedział, że gmina Wyrzysk zawsze zabezpieczała pieniądze dla powiatu,

a  okazało  się,  że  powiat  nigdy  nie  miał  pieniędzy  zabezpieczonych  na  realizację  zadań.

Zabezpieczając poważną sumę pieniędzy, gdzie te zadania można było robić dla gminy, czekano do

końca  roku,  gdzie  już  na  koniec  roku  budżet  był  do  realizacji  to  powiat  zbierał  pieniądze

i w ostatnich miesiącach danego roku zaczynał inwestycje jeżeli zostały środki. Uważa, że teraz

40.000,00 zł, które zostało zabezpieczone powinno się je przesunąć na zadanie gminne ponieważ

zadań na terenie gminy jest coraz mniej z ramienia powiatu. Gmina Wyrzysk jeżeli zabezpiecza

środki w budżecie to chce być lojalna wobec włodarzy Rady Powiatu, aby na terenie naszej gminy

też coś  robiono. Robione są drogi, chodniki, inne inwestycje, a w gminie Wyrzysk jest to słabo.
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Druga sprawa to kwestia szpitala, na temat którego radny nic nie powiedział. Na komisji we wtorek

wnioskował,  że 40.000,00 zł,  które mają być przeznaczone dla  powiatu,  zostały przekazane na

zakup  łóżek  dla  Szpitala  Powiatowego  w  Wyrzysku,  o  co  zwrócił  się  radny.  Pani  Burmistrz

wskazała, że te środki są przeznaczone na zrobienie chodnika do Glesna. Jest to kwestia, iż szpital

jest  to  duże  przedsiębiorstwo iż  zatrudnia  200 osób i  w gestii  leży  pomoc i  wspieranie  tegoż

szpitala. 

Przewodniczący  Rady  Roman  Łuka  powiedział,  że  wszystkim  zależy,  aby  Szpital  Powiatowy

w Wyrzysku dobrze funkcjonował. Następnie podziękował radnemu Stefanowi Rymerowi, za to,

że  zainteresował  się  gminnymi  sprawami,  ponieważ  od  wielu  lat  zabiega  się  o  to,

aby na ul.  Podgórnej  w Wyrzysku,  droga powiatowa nr  1189P Wyrzysk – Polanowo poprawić

bezpieczeństwo w ruchu drogowym. Władze gminy doskonale zdają sobie sprawę z tego jak ważny

jest  to  problem  i  wielokrotnie  finansowały  zadania  powiatowe.  Między  innymi  budowę

i przebudowę chodników na ul.  Podgórnej.  Również istniejący murek oporowy był naprawiany

przez gminę. Inne zadania gmina współfinansuje (nie pierwszy rok) budowę chodnika przy drodze

powiatowej  na  odcinku  Wyrzysk  –  Glesno.  Odwodniono  drogę  powiatową  tj.  ul.  Wiejska  na

odcinku  od  ul.  Bydgoskiej  do  wjazdu  na  teren  Szkoły  Ponadgminazjalnej.  Ponadto  wykonała

dodatkowe,  bardziej  bezpieczne  dojście  w  postaci  schodów  i  chodnika  do  Szkoły

Ponadgminazjalnej. Ostatnio bo w lipcu 2017 roku, dojście to zostało gruntowanie przebudowane,

dlatego jeszcze raz zwraca się do radnych Rady Powiatu, a za ich pośrednictwem do władz powiatu,

aby w sposób poważny podeszli do niniejszej sprawy, gdyż bezpieczeństwo ludzi na ul. Podgórnej

naprawdę jest zagrożone, droga jest wąska, a istniejące chodniki są bardzo zdewastowane, poza tym

brakuje części chodnik od kaplicy przepogrzebowej do końca posesji 6A na tejże ulicy. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że z przykrością wysłuchała słów pana

Stefana Rymera odnośnie tego, iż inwestycja kluczowa dla naszego regionu, chodnik Wyrzysk –

Glesno nie  jest  ujęta  w planach inwestycyjnych rady powiatu.  Słusznie  zauważył  radny Stefan

Wełniak  oraz  Przewodniczący  Rady,  iż  gmina  stara  się  podchodzić  poważnie  do  uzgodnień

i porozumień i starają się w budżetach zabezpieczać środki już na początku roku by móc realizować

inwestycje. W związku z powyższym zwraca się do radnych Rady Powiatu, aby złożyli interpelację

do Starosty w sprawie sporządzenia wykazu inwestycji  chodnikowych i  drogowych, które były

przeprowadzane w poszczególnych gminach w ostatnich czterech latach bo rzeczywiście jest tak,

że bardzo mało zwraca się uwagę na potrzeby gminy Wyrzysk, a dróg powiatowych jest sporo na

terenie  gminy.  W ostatnich  latach  buduje  się  chodniki  i  drogi  w  dużej  mierze  nie  w  gminie

Wyrzysk.  Pani  Burmistrz  dodała,  że  ma  nadzieję,  że  Państwo  radni  wybrani  na  tę  kadencję
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zawalczą  o  gminę,  bo  w  tamtej  kadencji  nie  udało  się  wybudować  chodnika  do  Glesna.

Ma nadzieję, że ta inwestycja nie zostanie odrzucona przez powiat. 

Radny Leszek Matuszewski powiedział, że w pełni popiera zdanie Pani Burmistrz i radnego Stefana

Wełniaka. Rzeczywiście jadąc przez powiat widać inwestycje w innych gminach, a gmina Wyrzysk

została  na  uboczu.  Przychyla  się  do  prośby Pani  Burmistrz  i  radnych.  Kolejne  pytanie  ma do

radnego  Almuetaza  Bellaha  Nasrullaha  odnośnie  dofinansowania  Szpitala  Powiatowego

w Wyrzysku.  Radni  otrzymali  pismo odnośnie  dofinansowania  i  chciałby  dopytać  jak  wygląda

sytuacja finansowa szpitala na tę chwilę oraz jak inne gminy będą partycypowały przy tej pomocy. 

Radny Mateusz Jaremko powiedział, że chciałby się dowiedzieć jak wygląda sprawa wykończenia

drogi  w  Żelaźnie,  ponieważ  droga  została  zrobiona  w  poprzedniej  kadencji  ale  nie  zostały

wykonane zjazdy. W ostatnim piśmie jakie czytał dostał informację, iż będzie to usuwane po kolei.

Chciałby się dowiedzieć kiedy będą usuwane, aby mieszkańcy mogli  dobrze korzystać z drogi.

Następnie  ma  pytanie  o  wieś  Konstantynowo,  ponieważ  jak  wiadomo  co  roku  jest  problem

zalewania piaskiem. Przydałoby się w końcu pościnać pobocza, aby woda mogła przelecieć, a nie

zatrzymywać się na drodze. Następnie zwrócił się do Komendanta Straży Miejskiej, ponieważ nie

dość,  że  odcinek  przez  Konstantynowo jest  wąski  to  jeszcze  miejscami  przy  wyjazdach  z  pól

nawożona jest ziemia, aby zwrócić uwagę osobom, które to robią , aby nie zwężali tej drogi jeszcze

bardziej. 

Almuetaz Bellah Nasrullah – Radny Rady Powiatu w Pile powiedział, że występuje tutaj również

jako Prezes Szpitala Powiatowego i chciałby powiedzieć jak wygląda sytuacja finansowa szpitala.

Sytuacja nie jest zadowalająca. Szpital funkcjonuje dobrze, ale kwestia finansów jest inną sprawą.

Zależy to od nakładów jakie są na służbę zdrowia. Ostatnio wzrosły stawki płac. Bardzo się cieszy,

że są podwyżki zwłaszcza dla pielęgniarek, które bardzo mało zarabiały. Podwyżka dla pielęgniarek

jest  płacona  przez  Narodowy  Fundusz  Zdrowia.  Wokół  tego  stworzono  również  kilka  innych

przepisów np. najniższe wynagrodzenie ochrony zdrowia, które zmusza do podniesienia najniższej

stawki i  to  generuje  bardzo duże koszta  płac,  których nikt  nie  refunduje.  Brak kadr lekarskich

zmusza do podwyższenia stawek, aby być konkurencyjnym i mieć lekarzy. Lekarze sami dyktują

warunki co powoduje wzrost kosztów dyżurów. W tym roku będzie wynik ujemny, będzie około

1.000.000,00 zł straty, chociaż Powiat partycypuje w kosztach i obiecuje dotacje i ma nadzieję,

że wtedy straty będą około 500.000,00 zł. Perspektywa na przyszłość dla Szpitala Powiatowego

w Wyrzysku ale  i  dla  wszystkich szpitali  powiatowych jest  bardzo zła,  ponieważ koszta  rosną,

nie  mówiąc o kosztach prowadzenia działalności,  wzrost  kosztów energii.  NFZ od 10 lat  płaci

tą samą stawkę tj. 52,00 zł. Gdy przyszedł na Prezesa wprowadził program restrukturyzacji i koszt

spadły. W pierwszym roku działania w 2015 był wynik dodatni. W 2016 i 2017 niewielka strata.
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Przychody nie rosną, a koszta tak. Szpital musi istnieć ponieważ jest potrzebny dla społeczeństwa.

Będąc w powiecie, ponieważ będzie musiał decydować czy chce zostać radnym Rady Powiatu czy

prezesem stara się przekonywać radnych powiatu i innych gmin do tego, że szpital jest potrzebny

społeczeństwu. Nie ma obowiązku pomagać szpitalowi, bo nie jest to w obowiązkach gminy. Jeżeli

nie będzie wsparcia powiatu i gmin to szpital sobie nie poradzi. Nakłady na służbę zdrowia są coraz

mniejsze w stosunku do kosztów otaczających, które szpital musi ponieść. Ma nadzieję, że uda mu

się przekonać radnych, że szpital co roku powinien otrzymywać dotację, chociaż na pokrycie straty

rocznej. Chciałby zachęcić wszystkie gminy do pomocy. Kiedyś był pomysł o dotacji dla szpitala ze

wszystkich  gmin  w  postaci  2,00  zł  od  obywatela.  Było  to  w  2015  roku,  pierwszy  rok  gmina

Wyrzysk i Łobżenica wsparły szpital, a reszta nie. Jeżeli wszystkie gminy pomogą chociażby na tej

zasadzie  co  roku  to  szpital  będzie  miał  dotację  w  wysokości  100.000,00  –  120.000,00  zł.

Nie byłyby to pieniądze, które ratowałyby szpital, ale chodzi o symbol, że wszystkim chodzi o to,

aby szpital istniał, ponieważ ratuje życie. Wszystko zależy od Burmistrzów, Radnych Gminy oraz

Radnych Rady Powiatu. Rozmawiał z wieloma Radnymi Powiatu i są oni za pomocą Szpitalowi

Powiatowemu. Fundusz płaci za leczenie niestety nie wystarczająco, a więc wszystkie inwestycje

ktoś musi dotować. 

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska  powiedziała,  że  proponuje,  aby  zorganizować

spotkanie z włodarzami gmin, na którym po raz kolejny będzie można przedyskutować wspólne

dotowanie szpitala. Gmina Wyrzysk jest jak najbardziej otwarta, ale nie mogą być jedynymi, którzy

szpital wspierają. Następnie powiedziała, że myśli, że takie spotkanie rozwiązałoby problem. Skoro

mieszkańcy  kilku  gmin  korzystają  z  opieki  medycznej  tegoż  szpitala  to  warto  z  włodarzami

porozmawiać, ona również będzie przekonywała do tego, żeby wspólnie podjęli działania. Z tego co

wie  nie  było takiego spotkania zorganizowanego w zeszłym roku stąd być może taka sytuacja

i podejście radnych innych gmin. Jeżeli takie spotkanie pojawi się w najbliższym czasie to myśli,

iż rozwiąże temat. 

Przewodniczący Rady R. Łuka powiedział, że Pani Burmistrz przedstawiła bardzo ciekawy pomysł.

Uważa,  że  powinno  się  zrobić  wszystko,  aby  tak  jak  powiedział  Prezes  Wyrzyskiego  Szpitala

szpital bez pomocy z zewnątrz nie da sobie rady. Z informacji, które do niego docierają obecnie

w Polsce szpitale, które zostały przekształcone w spółki prawa handlowego mają się najgorzej.

Mutaz  Bellah  Nasrullah  –  Radny  Rady  Powiatu  powiedział,  że  postara  się  przygotować  takie

spotkanie. W zeszłym roku takowego nie było. Następnie dodał, że wysyłając pisma do Burmistrza

Wyrzyska wysyłał również do innych włodarzy. Z przykrością musi stwierdzić, że od większości

nie otrzymywał nawet odpowiedzi. Chciałby umówić się na długoletnią współprace, aby co roku

nie  trzeba  było  poruszać  tego tematu.  Szpital  powiatowy ma straty  i  będzie  je  miał  ponieważ

9



wykonuje zadania, które musi wykonać, a nie są dochodowo korzystne, ratuje pacjentów, którzy nie

mają ubezpieczenia. Nie jest to dochodowe dla szpitala ale dla społeczeństwa jest to potrzebne. Jeśli

szpital miałby się utrzymywać sam to wtedy wszystkie oddziały się nie utrzymają. 

Radny Stefan Wełniak powiedział,  że ma propozycję do Radnych Rady Powiatu,  aby wspólnie

wypracowali na okres tej kadencji zadania dla naszej gminy, aby były to stałe sprawy, które powiat

by chciał zrealizować, aby gmina przy kształtowaniu budżetu wiedziała ile będzie partycypowała

odnośnie  danego  zadania.  Gmina będzie  zabezpieczała  pieniądze  w budżecie  i  aby powiat  był

lojalny. Jeżeli powiat będzie lojalny wobec gminy to gmina również będzie lojalna bo to będzie

robione na terenie naszej gminy. Prosiłby o to radnych Rady Powiatu w szczególności radnego

Stefana Rymera, który ma doświadczenie w tych sprawach.

O godzinie 8:45 Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę.

Ad. 7 Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2018 r.,

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  poprosił  Przewodniczących  Komisji

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały.

Radny Ryszard Sell powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 11 grudnia br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny  Leszek  Matuszewski  powiedział,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  12  grudnia  br.

Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

Przewodniczący obrad otworzył dyskusję.

Dyskusji nie podjęto. 

W związku  z  tym Przewodniczący  zarządził  głosowanie  w  sprawie  zmian  w budżecie  Gminy

Wyrzysk na 2018 rok;. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
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Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności 15 radnych  - 15 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr III/12/2018, która stanowi

załącznik nr 4 do protokołu.

2)  zmieniająca  uchwałę  w sprawie  Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Wyrzysk na

2018-2030 r.

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  poprosił  Przewodniczących  Komisji  o

przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały.

Radny Ryszard Sell powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 11 grudnia br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny  Leszek  Matuszewski  powiedział,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  12  grudnia  br.

Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

Przewodniczący obrad otworzył dyskusję.

Dyskusji nie podjęto. 

W związku z tym Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie projektu uchwały zmieniającej

uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na 2018-2030 r.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz
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Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności 15 radnych  - 15 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr III/13/2018, która stanowi

załącznik nr 5 do protokołu.

3) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2019 – 2031;

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku i następnie poprosił o krótkie wprowadzenie.

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska oddała głos Skarbnikowi Gminy Wyrzysk.  

Grażyna Urbanek – Skarbnik Gminy Wyrzysk powiedziała,  że Wieloletnia Prognoza Finansowa

zgodnie z ustawą o finansach publicznych jest uchwalana na okres roku budżetowego oraz przez

okres trzech lat kolejnych. Okres objęty Prognozą Finansową nie może być krótszy niż okres na jaki

zostały przyjęte limity przedsięwzięć oraz nie może być krótszy niż zaplanowana kwota długu do

spłaty. Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy Wyrzysk została sporządzona na lata 2019 – 2031

tj.  do  całkowitej  spłaty  zaciągniętych  oraz  planowanych  do  zaciągnięcia  zobowiązań.  Limity

wydatków na wydatki majątkowe w WPF zostały określone na lata 2019 – 2021. Projekt uchwały

w sprawie WPF obejmuje dochody i wydatki bieżące. Dochody bieżące w kwocie 54.585.541,66 zł,

a  wydatki  bieżące  w  kwocie  49.644.613,74  zł.  WPF  obejmuje  również  dochody  i  wydatki

majątkowe. Dochody majątkowe 1.072.000,00 zł, natomiast wydatki majątkowe 12.807.927,92 zł.

W Wieloletniej Prognozie Finansowej również została określona nadwyżka i deficyt, czyli wynik

budżetu oraz sposób finansowania deficytu czy przeznaczenia planowanej  nadwyżki.  Określono

również przychody i rozchody budżetu. Te wszystkie informacje znajdują się w załączniku nr 1 do

WPF.  Załącznik  nr  2  do  WPF mówiący  o  przedsięwzięciach  do WPF.  Przedsięwzięcia  zostały

podzielone  na  przedsięwzięcia,  które  są  realizowane  z  funduszy  unijnych,  jest  to  jedno

przedsięwzięcie zaplanowane w wydatkach majątkowych, a jest to „Wsparcie dla osób starszych,

niesamodzielnych i niepełnosprawnych z terenu gminy Wyrzysk - II edycja”. Planowane są wydatki

na przedsięwzięcia, które nie są finansowane środkami unijnymi, są to planowane wydatki bieżące,

w  tych  przedsięwzięciach  mieści  się  dowóz  dzieci  z  szkół  z  terenu  gminy  Wyrzysk  oraz

ubezpieczenia majątkowe oraz zostały uwzględnione przedsięwzięcia jako wydatki majątkowe i jest

ich 17:

 - budowa drogi gminnej Kosztowo-Młotkówko, 

- budowa drogi gminnej nr G321P i G322P w Falmierowie,
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- budowa drogi gminnej w Konstantynowie,

modernizacja  budynku  hali  sportowej  oraz  budynku  socjalno-użytkowego  z  bazą  noclegowo-

wypoczynkową w Wyrzysku przy ul. Parkowej oraz budowa hali sportowej (II etap),

- uzupełnienie oświetlenia drogowego na terenie Gminy Wyrzysk,

- przebudowa drogi ul. Pod Czubatką w Wyrzysku,

- przebudowa i termomodernizacja budynku Urzędu Miejskiego w Wyrzysku,

- budowa ul. Kasztanowej w Osieku n/Notecią,

- przebudowa drogi gminnej na odcinku: Falmierowo-Gromadno – do drogi wojewódzkiej,

- przygotowanie dokumentacji projektowej. Przebudowa konstrukcji dachowej i termomodernizacja

budynku basenu w Wyrzysku wraz z wymianą infrastruktury technicznej,

- Dobrzyniewo – budowa chodnika przy drodze gminnej,

- Budowa świetlicy wiejskiej w Gleśnie,

- Osiek n/Notecią – modernizacja kuchni w świetlicy wiejskiej,

- budowa drogi gminnej w Karolewie,

- przebudowa basenu pływackiego w Wyrzysku,

- Wyrzysk – przebudowa ul. Parkowej wraz z dojazdem do SP i basenu,

-  rozbudowa  instalacji  hydrantów  wewnętrznych  wraz  z  budową  systemu  oddymiania  klatek

schodowych.

W  projekcie  uchwały  zawarte  są  upoważnienia  dla  Burmistrza  do  zaciągania  zobowiązań.

Upoważnienia są związane z realizacją przedsięwzięć, a więc te wszystkie przedsięwzięcia, które są

umieszczone  w  zał.  2  oraz  z  tytułu  umów,  których  realizacja  w  roku budżetowym i  w latach

następnych jest niezbędna do zapewnienia ciągłości działania gminy i których płatności wykraczają

poza  rok  budżetowy.  Zostało  zawarte  również  upoważnienie  Burmistrza  Wyrzyska  do

przekazywania  uprawnień do zaciągania zobowiązań związanych z realizacją  przedsięwzięć  dla

kierowników  jednostek  organizacyjnych,  ponieważ  niektóre  z  tych  przedsięwzięć  realizują

jednostki,  np.  SAP  w  Wyrzysku,  która  zajmuje  się  przewozem  dzieci,  zadania  związane

z modernizacją basenu realizowane przez OSiR w Wyrzysku. 

Następnie  Przewodniczący  Rady  poprosił  Przewodniczących  Komisji  o  przedstawienie  opinii

poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały.

Radny Ryszard Sell powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 11 grudnia br. Komisja Spraw

Społecznych  i  Bezpieczeństwa  opowiedziała  się  następująco:  3  członków „za”  oraz  1  członek

„wstrzymał się” od głosu. Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie pozytywnie

zaopiniowała projekt uchwały. 
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Radny  Leszek  Matuszewski  powiedział,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  12  grudnia  br.

Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

Następnie  Skarbnik  Gminy Wyrzysk odczytała  treść  uchwały  Regionalnej  Izby Obrachunkowej

w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy

Wyrzysk na lata 2019-2031, która stanowi załącznik nr 6. 

Przewodniczący zapytał, czy od momentu posiedzeń Komisji nastąpiły jakieś zmiany i  poprosił

o przedstawienie autopoprawek do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy

Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2019-2031.

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska oddała głos Skarbnikowi Gminy Wyrzysk. 

Grażyna Urbanek – Skarbnik Gminy Wyrzysk powiedziała, że autopoprawki zostały przedstawione

na posiedzeniach Komisji  w dniu 11 i  12 grudnia br.,  a w dniu dzisiejszym zostały przekazane

Radnym w wersji papierowej z podpisem Pani Burmistrz. Następnie Pani Skarbnik przedstawiła

autopoprawki  Burmistrza  Wyrzyska  do  projektu  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej

Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2019-2031.

I. Załącznik Nr 1 do uchwały Nr … Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia … w sprawie ustalenia

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2019-2031

W związku ze  zmniejszeniem planowanej  kwoty  długu w 2018 roku o kwotę 2.660.000,00 zł,

dokonano  ponownego  ustalenia  długu  w  roku  2019  i  w  latach  następnych,  tj.  do  roku  2030.

Planowana kwota długu w roku 2019 zmniejszyła się o 2.660.000,00 zł. 

1. Zmiany wprowadza się w kol. 6 – Kwota długu: 

rok 2019 – 33.172.299,00 zł,

rok 2020 – 29.510.659,00 zł,

rok 2021- 25.691.045,00 zł,

rok 2020 – 21.931.000,00 zł,

rok 2023 – 19.321.000,00 zł,

rok 2024 – 16.811.000,00 zł,

rok 2025 – 14.070.000,00 zł,

rok 2026 – 11.570.000,00 zł,

rok 2027 – 8.470.000,00 zł,

rok 2028 – 5.470.000,00 zł,
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rok 2029 – 2.470.000,00 zł,

rok 2030 – 0,00 zł.

2. W związku ze zmniejszeniem planowanej kwoty długu w 2018 roku o kwotę 2.660.000,00 zł,

wprowadza się zmiany w roku 2031 w następujących kolumnach:

1) kol. 2 Wydatki ogółem – zwiększenie o kwotę 2.660.000 zł,

2) kol. 2.1.3 wydatki na obsługę długu – zmniejszenie o kwotę 50.000,00 zł,

3) kol.  2.1.3.1 odsetki  i  dyskonto określone w art.  243 ust.  1  ustawy – zmniejszenie o kwotę

50.000,00 zł,

4) kol. 2.2 Wydatki majątkowe – zwiększenie o kwotę 2.660.000,00 zł,

5) kol. 3 Wynik budżetu – zmniejszenie o kwotę 2.660.000,00 zł,

6) kol. 5 Rozchody budżetu – zmniejszenie o kwotę 2.660.000,00 zł,

7) kol. 5.1 Spłaty rat kapitałowych kredytów i pożyczek oraz wykup papierów wartościowych –

zmniejszenie o kwotę 2.660.000,00 zł,

8) kol. 10  Przeznaczenie  prognozowanej  nadwyżki  budżetowej  –  zmniejszenie  o  kwotę

2.660.000,00 zł,

9) kol. 10.1 Spłaty kredytów, pożyczek i wykup papierów wartościowych – zmniejszenie o kwotę

2.660.000,00 zł,

10) kol. 11.5 Nowe wydatki inwestycyjne – zwiększenie o kwotę 2.660.000,00 zł.

3. Dodanie w roku 2019 nowego przedsięwzięcia do WPF pn. „Rozbudowa instalacji hydrantów

wewnętrznych wraz z budową systemu oddymiania klatek schodowych”, powoduje zmiany w 2019

roku w następujących kolumnach:

1) kol. 2.1 Wydatki bieżące – zmniejszenie o kwotę 11.500,00 zł,

2) kol. 2.2 Wydatki majątkowe – zwiększenie o kwotę 11.500,00 zł,

3) kol. 8.1 Różnica między dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącymi – zwiększenie o kwotę

11.500,00 zł,

4) kol.  8.2  Różnica  między  dochodami,  skorygowanymi  o  środki7)a  wydatkami  bieżącymi,

pomniejszonymi8)o wydatki – zwiększenie o kwotę 11.500,00 zł,

5) kol. 11.3 Wydatki objęte limitem, o którym mowa w art. 226 ust. 3 pkt 4 ustawy – zwiększenie

o kwotę 46.500,00 zł,

6) kol. 11.3.2 majątkowe – zwiększenie o kwotę 46.500,00 zł,

7) kol. 11.4 Wydatki inwestycyjne kontynuowane – zwiększenie o kwotę 46.500,00 zł,

8) kol. 11.5 Nowe wydatki inwestycyjne – zmniejszenie o kwotę 35.000,00 zł.
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4. W roku 2020 w związku ze zmianą wprowadzoną w przedsięwzięciu pn. „Wsparcie dla osób

starszych niesamodzielnych i niepełnosprawnych z terenu Gminy Wyrzysk – II edycja”, polegającej

na  zmniejszeniu  o  kwotę  1.000,00  zł  limitu  2020  roku,  dokonuje  się  zmian  w  następujących

kolumnach:

1) kol. 11.3. Wydatki objęte limitem, o którym mowa w art. 226 ust. 3 pkt 4 ustawy – zmniejszenie

o kwotę 1.000,00 zł,

2) kol. 11.3.1 bieżące – zmniejszenie o kwotę 1.000,00 zł,

3) kol. 12.3 Wydatki bieżące na programy, projekty lub zadania finansowane z udziałem środków,

o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy – zmniejszenie o kwotę 1.000,00 zł,

4) kol. 12.5 Wydatki na wkład krajowy w związku z umową na realizację programu, projektu lub

zadania finansowanego z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy bez

względu na stopień finansowania tymi środkami – zmniejszenie o kwotę 1.000,00 zł,

5) kol. 12.5.1 w związku z już zawartą umową na realizację programu, projektu lub zadania –

zmniejszenie o kwotę 1.000,00 zł.

II.  Załącznik Nr 2  do uchwały Nr … Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia … w sprawie ustalenia

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2019-2031

Wykaz przedsięwzięć do WPF

1. Zmiana dotyczy dodania przedsięwzięcia:

„1.3.2.18  Rozbudowa instalacji  hydrantów wewnętrznych  wraz  z  budową systemu  oddymiania

klatek schodowych”

a) jednostka odpowiedzialna lub koordynująca – Publiczne Przedszkole w Wyrzysku,

b) okres realizacji od 2018 do 2019,

c) łączne nakłady finansowe w kwocie 103.500,00 zł,

d) limit w 2019 roku w kwocie 46.500,00 zł,

e) limit zobowiązań w kwocie 46.500,00 zł.

2.  Zmiana  dotyczy  przedsięwzięcia:  „1.1.1.1  Wsparcie  dla  osób  starszych  niesamodzielnych

i niepełnosprawnych z terenu Gminy Wyrzysk – II edycja”

a) limit w 2019 roku zmniejsza się o kwotę 1.000,00 zł i po zmianie wynosi 309.447,60 zł,

c) limit zobowiązań zmniejsza się o kwotę 1.000,00 zł i po zmianie wynosi 737.144,00 zł.
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3. W kolumnie: Łączne nakłady finansowe dokonuje się następujących zmian:

1) wiersz 1 Wydatki na przedsięwzięcia-ogółem 1.1+1.2+1.3) - zwiększenie o kwotę 103.500,00

zł, łączne nakłady finansowe po zmianie wynoszą 21.145.525,76 zł;

2) wiersz  1.b  –  wydatki  majątkowe –  zwiększenie  o  kwotę  103.500,00 zł,  po  zmianie  łączne

nakłady finansowe wynoszą 18.931.052,35 zł;

3) wiersz 1.3 Wydatki na programy, projekty lub zadania pozostałe (inne niż wymienione w pkt 1.1

i  1.2),  z  tego  –  zwiększenie  o  kwotę  103.500,00 zł,  po  zmianie  łączne  nakłady  finansowe

wynoszą 20.219.922,36 zł;

4) wiersz 1.3.2 – wydatki majątkowe - zwiększenie o kwotę 103.500,00 zł,  po zmianie łączne

nakłady finansowe wynoszą 18.931.052,35 zł.

Zmianę wprowadzono w związku z dodaniem nowego przedsięwzięcia pn.  „Rozbudowa instalacji

hydrantów wewnętrznych wraz z budową systemu oddymiania klatek schodowych”. 

4. W kolumnie: Limit 2019 dokonuje się następujących zmian:

1) wiersz 1 Wydatki na przedsięwzięcia-ogółem 1.1+1.2+1.3) - zwiększenie o kwotę 46.500,00 zł,

limit po zmianie wynosi 11.829.361,61 zł;

2) wiersz 1.b – wydatki majątkowe – zwiększenie o kwotę 46.500,00 zł, limit po zmianie wynosi

10.610.484,90 zł;

3) wiersz 1.3 Wydatki na programy, projekty lub zadania pozostałe (inne niż wymienione w pkt 1.1

i 1.2), z tego –zwiększenie o kwotę 46.500,00 zł, limit po zmianie wynosi 11.401.665,21 zł;

4) wiersz 1.3.2 – wydatki majątkowe - zwiększenie o kwotę 46.500,00 zł, limit po zmianie wynosi

10.610.484,90 zł.

Zmianę wprowadzono w związku z dodaniem nowego przedsięwzięcia pn.  „Rozbudowa instalacji

hydrantów wewnętrznych wraz z budową systemu oddymiania klatek schodowych”.

5. W kolumnie: Limit 2020 dokonuje się następujących zmian:

1) wiersz 1 Wydatki na przedsięwzięcia-ogółem 1.1+1.2+1.3) – zmniejszenie o kwotę 1.000,00 zł,

limit po zmianie wynosi 3.728.447,60 zł;

2) wiersz 1.a – wydatki bieżące – zmniejszenie o kwotę 1.000,00 zł,  limit  po zmianie wynosi

309.447,60 zł;

3) wiersz 1.1 Wydatki na programy, projekty lub zadania związane z programami realizowanymi z

udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o

finansach publicznych – zmniejszenie o kwotę 1.000,00 zł, limit po zmianie wynosi 309.447,60

zł;
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4) wiersz 1.1.1 – wydatki bieżące – zmniejszenie o kwotę 1.000,00 zł, limit po zmianie wynosi

309.447,60 zł.

Zmianę wprowadzono w związku ze zmianą wprowadzoną w przedsięwzięciu pn. „Wsparcie dla

osób starszych niesamodzielnych i niepełnosprawnych z terenu Gminy Wyrzysk – II edycja”.

6. W kolumnie: Limit zobowiązań dokonuje się następujących zmian:

1) wiersz 1 Wydatki na przedsięwzięcia-ogółem 1.1+1.2+1.3) – zwiększenie o kwotę 45.500,00 zł,

limit po zmianie wynosi 15.792.063,54 zł;

2) wiersz 1.a – wydatki bieżące – zmniejszenie o kwotę 1.000,00 zł,  limit  po zmianie wynosi

1.043.644,00 zł;

3) wiersz 1.b – wydatki majątkowe – zwiększenie o kwotę 46.500,00 zł, limit po zmianie wynosi

14.748.419,54 zł;

4) wiersz 1.1 Wydatki na programy, projekty lub zadania związane z programami realizowanymi z

udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o

finansach publicznych – zmniejszenie o kwotę 1.000,00 zł, limit po zmianie wynosi 737.144,00

zł;

5) wiersz 1.1.1 – wydatki bieżące – zmniejszenie o kwotę 1.000,00 zł, limit po zmianie wynosi

737.144,00 zł;

6) wiersz 1.3 Wydatki na programy, projekty lub zadania pozostałe (inne niż wymienione w pkt 1.1

i 1.2), z tego –zwiększenie o kwotę 46.500,00 zł, limit po zmianie wynosi 15.054.919,54 zł;

7) wiersz 1.3.2 – wydatki majątkowe - zwiększenie o kwotę 46.500,00 zł, limit po zmianie wynosi

14.748.419,54 zł.

III. Objaśnienia przyjętych wartości w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wyrzysk na lata

2019-2031.

1. Na stronach 10 – 11 w ust. 4. Wydatki majątkowe:

1) pozycję 1.3.2.17 zastępuje się pozycją 1.3.2.18;

2) dodaje się tiret osiemnaste w brzmieniu: - „Rozbudowa instalacji hydrantów wewnętrznych wraz

z budową systemu oddymiania klatek schodowych”.

2. Na stronie 12 

1) w pierwszym zdaniu treść 2019-2031 zastępuje się treścią 2019-2030,

2) w piątym zdaniu treść rok 2031 zastępuje się treścią rok 2030,

3) w ósmym zdaniu treść 2019-2031 zastępuje się treścią 2019-2030.
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Autopoprawki  do  projektu  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej

Gminy Wyrzysk na lata 2019-2030 stanowią załącznik nr 7 do protokołu. 

Przewodniczący  Rady  R.  Łuka  podziękował  Pani  Skarbnik  za  przedstawienie  zgłoszonych

autopoprawek,  a  następnie  zarządził  głosowanie  w  sprawie  Głosowano  w  sprawie:

przyjęcia  autopoprawki  w  zał.  Nr  1  do  uchwały  w  sprawie  ustalenia  Wieloletniej  Prognozy

Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2019-2031 w związku ze zmniejszeniem planowanej kwoty

długu w 2018 roku o kwotę 2.660.000,00 zł, dokonano ponownego ustalenia długu w roku 2019 i w

latach  następnych,  tj.  do  roku  2030.  Planowana  kwota  długu  w roku  2019  zmniejszyła  się  o

2.660.000,00 zł. 1. Zmiany wprowadza się w kol. 6 – Kwota długu: rok 2019 – 33.172.299,00 zł,

rok 2020 – 29.510.659,00 zł, rok 2021- 25.691.045,00 zł, rok 2020 – 21.931.000,00 zł, rok 2023 –

19.321.000,00  zł,  rok  2024  –  16.811.000,00  zł,  rok  2025  –  14.070.000,00  zł,  rok  2026  –

11.570.000,00 zł, rok 2027 – 8.470.000,00 zł, rok 2028 – 5.470.000,00 zł, rok 2029 – 2.470.000,00

zł, rok 2030 – 0,00 zł.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander  Napierała,  Piotr  Wiesław  Radwański,  Ryszard  Grzegorz  Sell.

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Stefan Tomasz Wełniak.

Następnie Przewodniczący Rady zarządził  głosowanie w sprawie przyjęcia autopoprawki w zał.

Nr 1 do uchwały w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata

2019-2031  w  związku  ze  zmniejszeniem  planowanej  kwoty  długu  w  2018  roku  o  kwotę

2.660.000,00 zł,  wprowadza  się  zmiany  w  roku  2031  w  następujących  kolumnach:  1)  kol.  2

Wydatki ogółem – zwiększenie o kwotę 2.660.000 zł,  2) kol. 2.1.3 wydatki na obsługę długu –

zmniejszenie o kwotę 50.000,00 zł, 3) kol. 2.1.3.1 odsetki i dyskonto określone w art. 243 ust. 1
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ustawy – zmniejszenie o kwotę 50.000,00 zł, 4) kol. 2.2 Wydatki majątkowe – zwiększenie o kwotę

2.660.000,00 zł,  5)  kol.  3  Wynik  budżetu  –  zmniejszenie  o  kwotę  2.660.000,00  zł,  6)  kol.  5

Rozchody budżetu – zmniejszenie o kwotę 2.660.000,00 zł,  7) kol. 5.1 Spłaty rat kapitałowych

kredytów i pożyczek oraz wykup papierów wartościowych – zmniejszenie o kwotę 2.660.000,00 zł,

8)  kol. 10  Przeznaczenie  prognozowanej  nadwyżki  budżetowej  –  zmniejszenie  o  kwotę

2.660.000,00  zł,  9)  kol.  10.1  Spłaty  kredytów,  pożyczek  i  wykup  papierów  wartościowych  –

zmniejszenie o kwotę 2.660.000,00 zł, 10) kol. 11.5 Nowe wydatki inwestycyjne – zwiększenie o

kwotę 2.660.000,00 zł.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł

Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Łukasz Aleksander Napierała,

Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell.

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak.

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia autopoprawki

w zał. Nr 1 do uchwały w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na

lata 2019-2031 - Dodanie w roku 2019 nowego przedsięwzięcia do WPF pn. „Rozbudowa instalacji

hydrantów  wewnętrznych  wraz  z  budową  systemu  oddymiania  klatek  schodowych”,  powoduje

zmiany w 2019 roku w następujących kolumnach: 1) kol. 2.1 Wydatki bieżące – zmniejszenie o

kwotę 11.500,00 zł, 2) kol. 2.2 Wydatki majątkowe – zwiększenie o kwotę 11.500,00 zł, 3) kol. 8.1

Różnica między dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącymi – zwiększenie o kwotę 11.500,00 zł,

4)  kol.  8.2  Różnica  między  dochodami,  skorygowanymi  o  środki7)a  wydatkami  bieżącymi,

pomniejszonymi8)o  wydatki  –  zwiększenie  o  kwotę  11.500,00 zł,  5)  kol.  11.3  Wydatki  objęte

limitem, o którym mowa w art. 226 ust. 3 pkt 4 ustawy – zwiększenie o kwotę 46.500,00 zł, 6) kol.

11.3.2  majątkowe  –  zwiększenie  o  kwotę  46.500,00  zł,  7)  kol.  11.4  Wydatki  inwestycyjne

kontynuowane – zwiększenie o kwotę 46.500,00 zł,  8) kol. 11.5 Nowe wydatki inwestycyjne –

zmniejszenie o kwotę 35.000,00 zł.
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W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

Następnie przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia autopoprawki w zał. Nr 1 do

uchwały w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2019-2031

- w roku 2020 w związku ze zmianą wprowadzoną w przedsięwzięciu pn.  „Wsparcie dla  osób

starszych niesamodzielnych i niepełnosprawnych z terenu Gminy Wyrzysk – II edycja”, polegającej

na  zmniejszeniu  o  kwotę  1.000,00  zł  limitu  2020  roku,  dokonuje  się  zmian  w  następujących

kolumnach: 1) kol. 11.3. Wydatki objęte limitem, o którym mowa w art. 226 ust. 3 pkt 4 ustawy –

zmniejszenie o kwotę 1.000,00 zł, 2) kol. 11.3.1 bieżące – zmniejszenie o kwotę 1.000,00 zł, 3) kol.

12.3  Wydatki  bieżące  na  programy,  projekty  lub  zadania  finansowane  z  udziałem  środków,  o

których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy – zmniejszenie o kwotę 1.000,00 zł, 4) kol. 12.5

Wydatki  na  wkład  krajowy w związku z  umową na  realizację  programu,  projektu  lub  zadania

finansowanego z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy bez względu na

stopień finansowania tymi środkami – zmniejszenie o kwotę 1.000,00 zł, 5) kol. 12.5.1 w związku z

już zawartą umową na realizację programu, projektu lub zadania – zmniejszenie o kwotę 1.000,00

zł.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,
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Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia autopoprawki w zał. Nr

2 do uchwały w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2019-

2031  -  Zmiana  dotyczy  dodania  przedsięwzięcia:  „1.3.2.18  Rozbudowa  instalacji  hydrantów

wewnętrznych  wraz  z  budową  systemu  oddymiania  klatek  schodowych”  a)  jednostka

odpowiedzialna lub koordynująca – Publiczne Przedszkole w Wyrzysku, b) okres realizacji od 2018

do 2019, c) łączne nakłady finansowe w kwocie 103.500,00 zł, d) limit w 2019 roku w kwocie

46.500,00 zł, e) limit zobowiązań w kwocie 46.500,00 zł.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

Przewodniczący w następnej kolejności zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia autopoprawki w

zał. Nr 2 do uchwały w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na

lata  2019-2031  -  Zmiana  dotyczy  przedsięwzięcia:  „1.1.1.1  Wsparcie  dla  osób  starszych

niesamodzielnych i niepełnosprawnych z terenu Gminy Wyrzysk – II edycja” a) limit w 2019 roku

zmniejsza  się  o  kwotę  1.000,00  zł  i  po  zmianie  wynosi  309.447,60  zł,  c)  limit  zobowiązań

zmniejsza się o kwotę 1.000,00 zł i po zmianie wynosi 737.144,00 zł.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,
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Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

Następnie Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia autopoprawki w zał. Nr 2 do

uchwały w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2019-2031

- W kolumnie: Łączne nakłady finansowe dokonuje się następujących zmian: 1) wiersz 1 Wydatki

na  przedsięwzięcia-ogółem 1.1+1.2+1.3)  -  zwiększenie  o  kwotę  103.500,00  zł,  łączne  nakłady

finansowe po zmianie wynoszą 21.145.525,76 zł; 2) wiersz 1.b – wydatki majątkowe – zwiększenie

o kwotę 103.500,00 zł, po zmianie łączne nakłady finansowe wynoszą 18.931.052,35 zł; 3) wiersz

1.3 Wydatki na programy, projekty lub zadania pozostałe (inne niż wymienione w pkt 1.1 i 1.2), z

tego  –  zwiększenie  o  kwotę  103.500,00  zł,  po  zmianie  łączne  nakłady  finansowe  wynoszą

20.219.922,36 zł; 4) wiersz 1.3.2 – wydatki majątkowe - zwiększenie o kwotę 103.500,00 zł, po

zmianie łączne nakłady finansowe wynoszą 18.931.052,35 zł. Zmianę wprowadzono w związku z

dodaniem nowego przedsięwzięcia  pn.  „Rozbudowa instalacji  hydrantów wewnętrznych wraz z

budową systemu oddymiania klatek schodowych”.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia autopoprawki

w zał. Nr 2 do uchwały w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na

lata 2019-2031 - W kolumnie: Limit 2019 dokonuje się następujących zmian: 1) wiersz 1 Wydatki

na  przedsięwzięcia-ogółem 1.1+1.2+1.3)  -  zwiększenie  o kwotę  46.500,00 zł,  limit  po zmianie

wynosi 11.829.361,61 zł; 2) wiersz 1.b – wydatki majątkowe – zwiększenie o kwotę 46.500,00 zł,

limit po zmianie wynosi 10.610.484,90 zł; 3) wiersz 1.3 Wydatki na programy, projekty lub zadania

pozostałe (inne niż wymienione w pkt 1.1 i 1.2), z tego –zwiększenie o kwotę 46.500,00 zł, limit po

zmianie wynosi  11.401.665,21 zł;  4) wiersz 1.3.2 – wydatki  majątkowe - zwiększenie o kwotę
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46.500,00  zł,  limit  po  zmianie  wynosi  10.610.484,90  zł.  Zmianę  wprowadzono  w  związku  z

dodaniem nowego przedsięwzięcia  pn.  „Rozbudowa instalacji  hydrantów wewnętrznych wraz z

budową systemu oddymiania klatek schodowych”.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

Następnie Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia autopoprawki w zał. Nr 2 do

uchwały w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2019-2031

-  W  kolumnie:  Limit  2020  dokonuje  się  następujących  zmian:  1)  wiersz  1  Wydatki  na

przedsięwzięcia-ogółem 1.1+1.2+1.3) – zmniejszenie o kwotę 1.000,00 zł, limit po zmianie wynosi

3.728.447,60 zł;  2) wiersz 1.a  – wydatki bieżące – zmniejszenie o kwotę 1.000,00 zł,  limit  po

zmianie wynosi 309.447,60 zł; 3) wiersz 1.1 Wydatki na programy, projekty lub zadania związane z

programami realizowanymi z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy z

dnia 27 sierpnia 2009 r.  o finansach publicznych – zmniejszenie o kwotę 1.000,00 zł,  limit  po

zmianie wynosi 309.447,60 zł; 4) wiersz 1.1.1 – wydatki bieżące – zmniejszenie o kwotę 1.000,00

zł,  limit  po  zmianie  wynosi  309.447,60  zł.  Zmianę  wprowadzono  w  związku  ze  zmianą

wprowadzoną  w  przedsięwzięciu  pn.  „Wsparcie  dla  osób  starszych  niesamodzielnych  i

niepełnosprawnych z terenu Gminy Wyrzysk – II edycja”.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,
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Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

Następnie Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia autopoprawki w zał. Nr 2 do

uchwały w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2019-2031

-  W kolumnie:  Limit  zobowiązań  dokonuje  się  następujących  zmian:  1)  wiersz  1  Wydatki  na

przedsięwzięcia-ogółem 1.1+1.2+1.3) – zwiększenie o kwotę 45.500,00 zł, limit po zmianie wynosi

15.792.063,54 zł; 2) wiersz 1.a – wydatki bieżące – zmniejszenie o kwotę 1.000,00 zł,  limit po

zmianie  wynosi  1.043.644,00  zł;  3)  wiersz  1.b  –  wydatki  majątkowe  –  zwiększenie  o  kwotę

46.500,00  zł,  limit  po  zmianie  wynosi  14.748.419,54  zł;  4)  wiersz  1.1  Wydatki  na  programy,

projekty lub zadania związane z programami realizowanymi z udziałem środków, o których mowa

w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych – zmniejszenie o

kwotę 1.000,00 zł,  limit po zmianie wynosi 737.144,00 zł; 5) wiersz 1.1.1 – wydatki bieżące –

zmniejszenie o kwotę 1.000,00 zł, limit po zmianie wynosi 737.144,00 zł; 6) wiersz 1.3 Wydatki na

programy,  projekty  lub  zadania  pozostałe  (inne  niż  wymienione  w  pkt  1.1  i  1.2),  z  tego  –

zwiększenie o kwotę 46.500,00 zł,  limit po zmianie wynosi 15.054.919,54 zł; 7) wiersz 1.3.2 –

wydatki majątkowe - zwiększenie o kwotę 46.500,00 zł, limit po zmianie wynosi 14.748.419,54 zł.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

Następnie  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie   w  sprawie  przyjęcia  autopoprawki

w objaśnieniu przyjętych wartości w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wyrzysk na lata

2019-2031 - Na stronach 10 – 11 w ust. 4. Wydatki majątkowe: 1) pozycję 1.3.2.17 zastępuje się

pozycją 1.3.2.18; 2) dodaje się tiret osiemnaste w brzmieniu: - „Rozbudowa instalacji hydrantów

wewnętrznych wraz z budową systemu oddymiania klatek schodowych”.
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W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

Następnie Przewodniczący zarządził  głosowanie nad kolejną autopoprawką w sprawie przyjęcia

autopoprawki  w  objaśnieniu  przyjętych  wartości  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy

Wyrzysk na lata 2019-2031 - na stronie 12 1) w pierwszym zdaniu treść 2019-2031 zastępuje się

treścią 2019-2030, 2) w piątym zdaniu treść rok 2031 zastępuje się treścią rok 2030, 3) w ósmym

zdaniu treść 2019-2031 zastępuje się treścią 2019-2030.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

Następnie  Przewodniczący  zarządził  głosowanie  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy

Finansowej Gminy Wyrzysk na lata  2019 -  2031 wraz z  zaproponowanymi i  przegłosowanymi

autopoprawkami. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz
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Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności 15 radnych  - 15 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr III/14/2018, która stanowi

załącznik nr 8 do protokołu.

4) budżetu Gminy Wyrzysk na 2019 rok;

Głos  zabrał  Przewodniczący  Rady  Roman  Łuka,  który  na  wstępie  poinformował,  że  podjęcie

uchwały budżetowej na sesji Rady Miejskiej powinno zostać poprzedzone:

1. przedstawieniem projektu  uchwały  budżetowej  przez  Burmistrza  lub  osobę  przez  niego

wyznaczoną;

2. przedstawieniem opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej

przez Burmistrza lub osobę przez niego wyznaczoną;

3. odczytaniem opinii lub wniosków komisji Rady Miejskiej o projekcie uchwały budżetowej

przez ich przewodniczących lub wyznaczonych członków komisji;

4. przedstawieniem  stanowiska  Burmistrza  w  sprawie  opinii  lub  wniosków  komisji  Rady

Miejskiej o projekcie uchwały budżetowej;

5. przedstawieniem  przez  Burmistrza  lub  osobę  przez  niego  wyznaczoną  autopoprawek

Burmistrza do projektu uchwały budżetowej;

6. głosowaniem wniesionych autopoprawek Burmistrza do projektu uchwały budżetowej;

7. dyskusją nad projektem uchwały budżetowej;

8. głosowaniem projektu uchwały budżetowej.

Mając  powyższe  na  uwadze  Przewodniczący  obrad  zwrócił  się  do  Burmistrz  Wyrzyska

o przedstawienie projektu budżetu Gminy Wyrzysk na 2019 rok.

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska oddała głos Skarbnikowi Gminy Wyrzysk. 

Skarbnik Gminy – Grażyna Urbanek powiedziała, że projekt uchwały budżetowej tak jak i projekt

Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  był  przedstawiony  Wysokiej  Radzie  i  RIO  w  terminie

ustawowym  czyli  do  15  listopada  br.  Na  2019  r.  planowane  dochody  budżetu  są  w  kwocie

55.657.541,66 zł z tego planowane są dochody bieżące, które stanowią 98,07% ogółu dochodów

i dochody majątkowe, które stanowią 1,93% planowanych dochodów budżetu ogółem. Dochody

majątkowe są to dochody z planowanych sprzedaży majątku i  dochody z tytułu przekształcenia

prawa wieczystego użytkowania. Górną pozycję dochodów stanowią subwencje ogólne z budżetu

państwa tj.  20.862.738,00 zł,  na którą składa się część oświatowa, część wyrównawcza i  część
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równoważąca.  Dotacje celowe, które gmina uzyskuje z budżetu państwa na finansowanie zadań

zleconych  i  zadań  własnych,  są  to  w  głównej  mierze  zadania  związane  z  opieką  społeczną

i z rodziną w kwocie 16.070.247,40 zł.  Planowane są udziały w podatku dochodowych od osób

fizycznych,  które  są  dochodami  własnymi  i  jest  to  kwota  około  8.000.000,00 zł  oraz  wpływy

z  podatków  i  opłat  lokalnych,  które  stanowią  8.100.000,00  zł.  W  planowanych  dochodach

wyodrębnione są również dotacje na zadania zlecone, czyli zadania bieżące z zakresu administracji

rządowej,  które  stanowią  14.654.793,00  zł  oraz  planowane  są  dotacje  pozyskane  z  środków

unijnych  w  kwocie  421.696,40  zł  i  jest  to  dotacja  na  „Wsparcie  dla  osób  starszych,

niesamodzielnych i niepełnosprawnych z terenu g,miny Wyrzysk – II edycja”. Planowane wydatki

ogółem  w  kwocie  62.452.541,66  zł  stanowią  wydatki  bieżące  tj  79,49%  ogółu  wydatków

oraz wydatki majątkowe tj. 20,51% ogółu wydatków. Deficyt na rok 2019 planowany jest w kwocie

6.795.000,00 zł, który jest planowany do sfinansowania przychodami ze sprzedaży innych papierów

wartościowych i jest to kwota  5.795.000,00 zł i wolnymi środkami w wysokości 1.000.000,00 zł.

Określone zostały również planowane przychody z budżetu w wys. 8.970.000,00 zł.  Planowane

rozchody  w  projekcie  budżetu  stanowią  2.175.000,00  zł.  Planowane  do  spłat  raty  kredytów

i pożyczek, które są zgodne z zawartymi umowami. Określono również limit zobowiązań z tytułu

zaciągniętych  pożyczek,  kredytów  oraz  emisji  papierów  wartościowych,  który  wynosi

8.470.000,00 zł w tej kwocie znajduje się planowane zobowiązanie w wys. 500.000,00 zł, jest to

zobowiązanie do pokrycia częściowego deficytu budżetu w roku budżetowym gdyby zaistniała taka

potrzeba.  Ustalone  zostały  kwoty  dotacji  jakie  są  udzielane  do  budżetu  i  jest  to  kwota

3.440.828,59 zł. Dotacje są z podziałem na dotacje dla jednostek z sektora finansów publicznych

co  stanowi  2.914.138,59  zł.  Dotacje  te  podzielone  są  na  dotacje  podmiotowe,  przedmiotowe

i  docelowe.  Oraz  dotacje  dla  jednostek  spoza  sektora  finansów  publicznych,  które  stanowią

526.690,00 zł.  W projekcie  uchwały  budżetowej  określone zostały  również  przychody i  koszty

samorządowego zakładu budżetowego, które wynoszą 3.022.956,25 zł oraz została ustalona dotacja

przedmiotowa dla samorządowego zakładu budżetowego w kwocie 1.392.856,21 zł. W projekcie

uchwały  budżetowej  zostały  zawarte  upoważnienia  dla  burmistrza,  jest  to  upoważnienie  do

zaciągania  kredytów  i  pożyczek  oraz  emitowania  papierów  wartościowych  i  do  zaciągania

pożyczek w ciągu roku na częściowe pokrycie deficytu oraz na zobowiązania, które są określone

w zał.  5  do  projektu  uchwały  i  jest  to  kwota  7.970.000,00  zł.  Upoważnienie  jest  również  do

dokonywania  zmian  w  budżecie  polegających  na  przeniesieniu  w  planie  wydatków  między

paragrafami  i  rozdziałami  w  ramach  działu  klasyfikacji  budżetowej  w  zakresie  wydatków  na

wynagrodzenia  ze  stosunku  pracy,  do  przekazywania  uprawnień  kierownikom  jednostek

organizacyjnych  Gminy  do  zaciągania  zobowiązań  z  tytułu  umów,  których  realizacja  w  roku
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budżetowym i w latach następnych jest  niezbędna do zapewnienia ciągłości  działania jednostki

i  z  których  wynikające  płatności  wykraczają  poza  rok  budżetowy,  do  przekazania  uprawnień

kierownikom  jednostek  organizacyjnych  do  dokonywania  przeniesień  planowanych  wydatków

z  wyjątkiem  wydatków  na  wynagrodzenia  ze  stosunku  pracy,  lokowania  wolnych  środków

budżetowych  na  rachunkach  w  innych  bankach  niż  bank  prowadzący  obsługę  budżetu  gmin.

Następnie Pani Skarbnik dodała, że ustala się kwotę 4.000.000,00 zł, do której Burmistrz Wyrzyska

może samodzielnie  zaciągać zobowiązania.  Ustalono dochody z tytułu wydawania zezwoleń na

sprzedaż napojów alkoholowych w kwocie 250.000,00 zł, jest to z podziałem na gminny program

profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych w wys. 240.000,00 zł i na przeciwdziałanie

narkomanii  w  wys.  10.000,00  zł.  Ustalono  również  dochody  z  wpływów z  tytułu  opłat  i  kar.

W projekcie budżetu utworzono również rezerwy: ogólna w wys. 64.000,00 zł oraz dwie rezerwy

celowe  w  wys.  170.000,00  zł,  z  tego  na  realizację  zadań  własnych  z  zakresu  zarządzenia

kryzysowego w kwocie 140.000,00 zł oraz na potencjalne zobowiązania Gminy Wyrzysk z tytułu

udzielonego poręczenia finansowego za zobowiązania WTBS Spółka z o.o. w Wyrzysku z tytułu

kredytu zaciągniętego na sfinansowanie przedsięwzięcia inwestycyjno - budowlanego – budowa

budynku mieszkalnego w Wyrzysku ul. Akacjowa w kwocie 30.000,00 zł. W projekcie uchwały

budżetowej wyodrębnia się fundusz sołecki  według zestawienia wydatków z podziałem kwot oraz

określeniem przedsięwzięć do realizacji poszczególnych sołectw, zgodnie z zał. nr 9.

Zabierając  głos  Przewodniczący  obrad  przystąpił  do  realizacji  pkt  2)  przedstawienia  opinii

Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  o  projekcie  uchwały  budżetowej  przez  Burmistrza  lub  przez

osobę przez niego wyznaczoną.

Głos zabrała Skarbnik Gminy Grażyna Urbanek, która powiedziała, że przy budżecie sporządzone

zostały dwie opinie, z których pierwsza z 5.12.2018 jest to uchwała w sprawie opinii o podjęciu

uchwały budżetowej na 2019 r. skład komisji jest taki sam jak przy projekcie uchwały Wieloletniej

Prognozy  Finansowej.  Skład:  Przewodnicząca  Pani  Halina  Kurjan,  członkowie  Pani  Janina

Kotlińska  oraz  Pani  Marzena  Węckowicz,  działając  zgodnie  z  ustawą  Regionalnych  Izbach

Obrachunkowych o projekcie uchwały budżetowej na 2019 rok Miasta i Gminy Wyrzysk wyrazili

opinię pozytywną. Druga opinia w sprawie wyrażenia opinii o możliwości sfinansowania deficytu

ustalonego w projekcie uchwały budżetowej na 2019 i ta opinia jest również opinią pozytywną. 

Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej dotycząca projektu uchwały budżetowej Miasta i Gminy

Wyrzysk na 2019 rok stanowi załącznik nr 9. 
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Opinia  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  o  możliwości  sfinansowania  deficytu  ustalonego

w projekcie uchwały budżetowej Miasta i Gminy Wyrzysk na 2018 rok stanowi załącznik nr 10. 

Przewodniczący  obrad  podziękował  Pani  Skarbnik  za  przedstawienie  opinii  Regionalnej  Izby

Obrachunkowej w Poznaniu i przystąpił do realizacji pkt 3) odczytania opinii lub wniosków komisji

Rady Miejskiej o projekcie uchwały budżetowej przez ich przewodniczących lub wyznaczonych

członków komisji.

W związku z powyższym Przewodniczący obrad poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie  opinii  poszczególnych komisji  na  temat  projektu  uchwały  w sprawie  budżetu

Gminy Wyrzysk na 2019 rok.

Radny Ryszard Sell powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 11 grudnia br. Komisja Spraw

Społecznych  i  Bezpieczeństwa  opowiedziała  się  następująco:  3  członków „za”  oraz  1  członek

„wstrzymał się” od głosu. Natomiast Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego opowiedziała

się następująco: 3 członków „za” oraz 1 członek „wstrzymał się” od głosu.

Radny  Leszek  Matuszewski  powiedział,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  12  grudnia  br.

Komisja  Rewizyjna  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  natomiast  Komisja

Rolnictwa i Ochrony Środowiska opowiedziała się następująco: 3 członków „za” oraz 1 „wstrzymał

się” od głosu. 

Przewodniczący obrad przystąpił do realizacji pkt 5) tj. przedstawienia przez Burmistrza lub osobę

przez niego wyznaczoną autopoprawek Burmistrza do projektu uchwały budżetowej.

Głos  zabrała  Skarbnik  Gminy  Wyrzysk  Grażyna  Urbanek, która  powiedziała,  że  wszystkie

autopoprawki zostały omówione na posiedzeniach Komisji. Następnie Skarbnik Gminy Wyrzysk

odczytała zgłoszone autopoprawki do projektu budżetu Gminy Wyrzysk na 2019 rok.

I.  Projekt  Uchwały  Nr  … Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  z  dnia  … w sprawie  budżetu  Gminy

Wyrzysk na 2019 rok

1.  W  §  2  ust.  1   kwotę  49.644.613,74 zł  zastępuje  się  kwotą  49.633.113,74 zł  oraz  kwotę

12.807.927,92 zł zastępuje się kwotą 12.819.427,92 zł. Zapis § 2 ust. 1 brzmi:

Ustala się wydatki budżetu na 2019 rok w łącznej kwocie 62.452.541,66 zł, z tego:

1) wydatki bieżące w kwocie 49.633.113,74 zł;

2) wydatki majątkowe w kwocie 12.819.427,92 zł,

zgodnie z załącznikiem Nr 2.
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II. Wydatki

Załącznik nr 2 do uchwały Nr … Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia … w sprawie budżetu Gminy

Wyrzysk na 2019 rok

1. Zmiana polegająca na przeniesieniu planu wydatków bieżących między paragrafami w ramach

rozdziału klasyfikacji budżetowej.

1) W dziale 801 Oświata i wychowanie, w rozdziale 80104 Przedszkola, dokonuje się zmniejszenia

planu wydatków bieżących w § 4260 Zakup energii – o kwotę 11.500,00 zł,

z  jednoczesnym zwiększeniem planu  wydatków majątkowych  o  kwotę  11.500,00  zł  w §  6050

Wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych.

Zmianę  wprowadza  się  zgodnie  z  wnioskiem dyrektora  Publicznego  Przedszkola  w Wyrzysku.

Zmiana dotyczy zadania realizowanego przez Przedszkole Publiczne w Wyrzysku pn. „Rozbudowa

instalacji hydrantów wewnętrznych wraz z budową systemu oddymiania klatek schodowych”.

III.  Uzasadnienie do projektu uchwały nr …. Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia …. w sprawie

budżetu Gminy Wyrzysk na 2019 rok

1. Na stronie 14 w treści: Wydatki

1) w pkt 1 kwotę 49.644.613,74 zł zastępuje się kwotą 49.633.113,74 zł,

2) w pkt 1 wartość procentową 79,49% zastępuje się wartością procentową 79,47%,

3) w pkt 2 kwotę 12.807.927,92 zł zastępuje się kwotę 12.819.427,92 zł,

4) w pkt 2 wartość procentową 20,51% zastępuje się wartością procentową 20,53%.

2. Na stronie 23 we wprowadzeniu do wyliczenia w treści: 

Wydatki majątkowe, kwotę 12.807.927,92 zł zastępuje się kwotą 12.819.427,92 zł,

3. Na stronie 24: 

w ust. 6 kwotę 101.000,00 zł zastępuje się kwotą 112.500,00 zł.

4. Na stronie 25:

w ust. 6 pkt 2) otrzymuje brzmienie:  „w rozdziale 80104 Przedszkola w kwocie 46.500,00 zł na

zadanie: Rozbudowa instalacji hydrantów wewnętrznych wraz z budową systemu oddymiania klatek

schodowych. Zadanie realizuje Publiczne Przedszkole w Wyrzysku.

Przewodniczący  Rady  R.  Łuka  podziękował  Pani  Skarbnik  za  odczytanie  autopoprawek

i dodał, że każda autopoprawka musi zostać przegłosowana osobno.
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W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia

autopoprawki w projekcie uchwały w sprawie budżetu Gminy Wyrzysk na 2019 rok w § 2 ust. 1

kwotę 49.644.613,74 zł zastępuje się kwotą 49.633.113,74 zł oraz kwotę 12.807.927,92 zł zastępuje

się kwotą 12.819.427,92 zł.  Zapis § 2 ust.  1 brzmi: Ustala się wydatki budżetu na 2019 rok w

łącznej kwocie 62.452.541,66 zł, z tego: 1) wydatki bieżące w kwocie 49.633.113,74 zł; 2) wydatki

majątkowe w kwocie 12.819.427,92 zł, zgodnie z załącznikiem Nr 2.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

Następnie  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  autopoprawki  w

projekcie uchwały w sprawie budżetu Gminy Wyrzysk na 2019 rok w wydatkach w załączniku nr 2

do uchwały Nr … Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia … w sprawie budżetu Gminy Wyrzysk na

2019 rok 1. Zmiana polegająca na przeniesieniu planu wydatków bieżących między paragrafami

w ramach rozdziału klasyfikacji budżetowej. 1) W dziale 801 Oświata i wychowanie, w rozdziale

80104 Przedszkola, dokonuje się zmniejszenia planu wydatków bieżących w § 4260 Zakup energii

– o kwotę 11.500,00 zł,  z jednoczesnym zwiększeniem planu wydatków majątkowych o kwotę

11.500,00  zł  w  §  6050  Wydatki  inwestycyjne  jednostek  budżetowych.  Zmianę  wprowadza  się

zgodnie z wnioskiem dyrektora Publicznego Przedszkola w Wyrzysku. Zmiana dotyczy zadania

realizowanego  przez  Przedszkole  Publiczne  w Wyrzysku  pn.  „Rozbudowa instalacji  hydrantów

wewnętrznych wraz z budową systemu oddymiania klatek schodowych”.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)
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Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W dalszej kolejności Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia autopoprawki w

uzasadnieniu projektu uchwały w sprawie budżetu Gminy Wyrzysk na 2019 rok na stronie 14 w

treści: Wydatki 1) w pkt 1 kwotę 49.644.613,74 zł zastępuje się kwotą 49.633.113,74 zł, 2) w pkt 1

wartość  procentową  79,49%  zastępuje  się  wartością  procentową  79,47%,  3)  w  pkt  2  kwotę

12.807.927,92 zł zastępuje się kwotę 12.819.427,92 zł,  4) w pkt 2 wartość procentową 20,51%

zastępuje się wartością procentową 20,53%.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:  

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

Następnie Przewodniczący zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia autopoprawki w uzasadnieniu

projektu uchwały w sprawie budżetu Gminy Wyrzysk na 2019 rok na stronie 23 we wprowadzeniu

do  wyliczenia  w  treści:  Wydatki  majątkowe,  kwotę  12.807.927,92  zł  zastępuje  się  kwotą

12.819.427,92 zł.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,
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Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

Następnie  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  autopoprawki

w uzasadnieniu projektu uchwały w sprawie budżetu Gminy Wyrzysk na 2019 rok na stronie 24:

w ust. 6 kwotę 101.000,00 zł zastępuje się kwotą 112.500,00 zł.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia autopoprawki

w uzasadnieniu projektu uchwały w sprawie budżetu Gminy Wyrzysk na 2019 rok na stronie 25: w

ust.  6  pkt  2)  otrzymuje  brzmienie:  „w rozdziale  80104 Przedszkola  w kwocie  46.500,00 zł  na

zadanie:  Rozbudowa  instalacji  hydrantów  wewnętrznych  wraz  z  budową  systemu  oddymiania

klatek schodowych. Zadanie realizuje Publiczne Przedszkole w Wyrzysku.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.
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Autopoprawki  do  projektu  budżetu  Gminy  Wyrzysk  na  2018  rok  stanowią  załącznik nr  11

do protokołu. 

W dalszej  części  Przewodniczący obrad otworzył  dyskusję  nad projektem uchwały  budżetowej

Gminy Wyrzysk na 2019 rok łącznie z przedstawionymi i przegłosowanymi autopoprawkami. 

Radny  Stefan  Wełniak  powiedział,  że  przypomina  sobie,  że  w  ubiegłym  roku  radni  również

głosowali  nad  autopoprawkami  i  były  kontrowersje  na  temat  ul.  Parkowej.  W budżecie  było

zabezpieczone 1.160.000,00 zł. Na dzień dzisiejszy zabezpieczone jest 2.000.000,00 zł. Poprzedni

radni  mówili  i  on  również,  że  nie  było  wtedy  jeszcze  projektu  wykonania  tej  ulicy,

iż są zabezpieczone pieniądze i można by je podzielić na dwa zadania tj. droga od basenu do zjazdu

przy szkole. Dzisiaj byłoby zadanie zrobienia tylko ul. Parkowej. Stało się tak jak się stało i trzeba

było dołożyć. Natomiast nie wiadomo czy te pieniądze starczą. Następnie dodał, że w ubiegłym

roku  były  zabezpieczone  pieniądze  na  rozbudowę  budynku  Straży  Pożarnej  w  Wyrzysku

tj. 800.000,00 zł, w tym roku jest już 1.200.000,00 zł. Patrząc na zobowiązania jakie gmina chce

podjąć tj.  dokument,  z którym trzeba będzie się zmierzyć przez okres roku 2019. Zaciągane są

kolejne obligacje na pokrycie m.in. długu i inwestycji, które są planowane. Dług gmina Wyrzysk

w 2019 r.  jaki będzie miała to kwota 33.172.299,00 zł.  Jest to potężna suma. Z podatku coraz

bardziej uciekają pieniądze. Jeżeli chodzi o kwestię wydatków mówi się o 30% podwyżce prądu

i za tym pójdą inne nośniki, które będą generowały wydatki. Uważa, że nie wszystkie inwestycje

są trafne. Na dzień dzisiejszy tj. 700.000,00 zł na same odsetki. Następnie dodał, że spłata w latach

2020 długu będzie 2.661.000,24 zł. W roku 2021 tj. 3.821.614,00 zł. W 2022 roku spłata kredytu

będzie 3.760.045,00 zł. Podnosząc rękę przy głosowaniu trzeba mieć świadomość, że jet to dług,

który będzie spłacony nie biorąc nic. Dług do 2030 r., który nie robiąc żadnej inwestycji. Nie mówi,

że  te  inwestycje  nie  są  potrzebne,  ale  należy  się  zastanowić,  to  jest  dokument,  który  dzisiaj

przeglosują  jest  to  dokument,  który  wspólnie  razem  z  Panią  Burmistrz,  która  przygotowała

prowizorium budżetowe będzie trzeba się przez rok borykać i zmiany, które będą zachodziły na

nowe  zadania  to  będą  musiały  być  jakieś  zadania  zdjęte.  Z  całym szacunkiem do  wszystkich

radnych, którzy zostali  przez mieszkańców gminy wybrani na tą trudną drogę, ponieważ każdy

wyborca oczekuje od swojego radnego zrealizowania jakiegoś zadania. Radni powinni mocno się

zastanowić  i  przedyskutować.  Dyskutowano  krótko,  gdyż  komisje  krótko  trwały.  Zna  gminy,

włodarzy i radnych, którzy dyskutują nad budżetem nieraz po dwa, trzy razy w komisjach ponieważ

jest  to  trudny  temat.  Przed  podniesieniem  ręki  i  głosowaniem  prosi  o  5  minutową  przerwę,

aby każdy radny mógł się zastanowić. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że w roku 2018 wprowadzone były

dwa zadania: ulica Parkowa oraz budowa remizy OSP w Wyrzysku. Radny wskazywał kwestię

35



zabezpieczenia środków oraz kwestię zwiększenia środków w roku 2019, bo te dwa zadania zostały

na  rok  2019  przeniesione  z  dwóch  powodów.  Po  pierwsze  braku  wykonawców,  chętnych  do

realizacji tych zadań. Przetargi, które były ogłaszane były ogłaszane kilkakroć praktycznie do końca

roku. Kwota, która była zabezpieczona na ul. Parkową w roku 2018 tak jak i kwotę zabezpieczoną

na budowę OSP w Wyrzysku zwiększono ze względu na to o czym radny mówił, czyli liczenia się

z tym, że koszty budowy w roku 2019 wzrosną bo tendencje widać już w roku 2018. Zarówno jedna

jak i druga inwestycja są niezbędne do zapewnienia bezpieczeństwa w ruchu kołowym i pieszym do

obiektów  użyteczności  publicznej  bądź  dla  zabezpieczenia  przeciwpożarowego.  Czy  te  kwoty

starczą ani ona ani radni nie są w stanie odpowiedzieć na to pytanie, gdyż jakie będą koszty wyłoni

zorganizowany  przetarg.  Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  liczy  na  to,  że  zwiększenie  o  ponad

400.000,00  zł  na  OSP i  ponad  400.000,00  zł  na  ul.  Parkową  będzie  rekompensowała  wzrost

kosztów. Druga kwestia, którą radny poruszył to kwestia tego, iż uciekają pieniądze z podatków.

Tak się zdarza, że jedne zakłady powstają, a inne kończą swoją działalność gospodarczą. Nikt nie

ma na  to  wpływu,  ale  kwestia  powstawania  nowych zakładów jest  kwestią  otwartą  i  wszyscy

wiedzą, że takowe zakłady pracy powstają i w przyszłości są planowane jak budowa nowych dwóch

obiektów handlowych w Osieku – dwóch marketów, które  gminie  również  przyniosą  dochody.

Podwyżki  prądu są  zaplanowane,  czy  wystarczą  te  pieniądze,  które  zostały  zaplanowane znów

odpowie, że wskażą na to przetargi. Jesteśmy w grupach zakupowych zarówno gazu jak i energii,

do tej pory udział w grupach zakupowych powodował, że cena była kilkanaście procent mniejsza

niż  te,  które  zaoferowałyby  firmy  sprzedające  gdyby  gmina  sama  stawałą  do  przetargu.  Pani

Burmistrz dodała, że odnosząc się do długości komisji nie przypomina sobie, aby na komisjach

w wtorek i środę był jakikolwiek limit czasowy, w którym radni mogliby dyskutować na temat

budżetu. Nie przypomina sobie również tego, bo nie padło takie określenie, że radni proszą jeszcze

raz o spotkanie ponieważ trzeba przedyskutować kwestie. W związku z tym radni sami decydują jak

długo chcą dyskutować nad danymi zagadnieniami. Przewodniczący, a była obecna na komisjach,

zapytywali  wielokrotnie czy radni jeszcze chcą nad czymś podyskutować, a skoro nie  było już

odpowiedzi,  że  chcą  Państwo jeszcze  przespać  się  z  tematami  to  można  było  uznać,  że  radni

dyskusję  nad  zagadnieniami  zamkniętymi  w  budżecie  zakończyli.  Odnosząc  się  do  wielkości

inwestycji to tak się składa, że budżet od roku 2015  ma tendencję wzrostową co do nakładów na

inwestycje i powinni wszyscy się z tego cieszyć bo dzięki temu, że podejmowane są czasami trudne

decyzje mieszkańcy cieszą się większą ilością inwestycji realizowanych w mieście i w sołectwach.

Następnie  Pani  Burmistrz  przypomniała,  że  na  oświatę  z  gminnych  wydatków  do  subwencji

oświatowej dokłada się kwotę w roku 2019 6.092.444,80 zł, czyli z gminnych środków zabezpiecza

się potrzeby oświatowe. Jest to bardzo duża kwota. Gdyby nie trzeba było dokładać do oświaty to
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kwotę  6.000.000,00  zł  można  by  przeznaczyć  na  inwestycje,  ale  oświata  jest  inwestycją

w  przyszłość  dlatego  to  jest  czynione,  nie  likwiduje  się  małych  szkół,  dlatego  klasy

w miejscowościach wiejskich liczą sześcioro dzieci. Zapewniane jest to, że szkoły są w małych

miejscowościach oraz że nie tylko pełnią rolę edukacyjną ale również i kulturotwórczą. Wiele gmin

likwiduje małe szkoły. Gmina Wyrzysk nigdy nie miała tego w zamiarze i tego nie planuje ale

trzeba liczyć się z wydatkami. Natomiast co do inwestycji to ona na komisjach pytała radnego,

aby  podał  inwestycję,  którą  należy  zdjąć  z  zadań  realizowanych  w  2019  r.,  a  która  ma  być

finansowana  z  kredytów i  Pan  nie  odpowiedział  na  to  pytanie.  Z  prostego  powodu,  że  każda

inwestycja,  która  ujęta  jest  w  budżecie  na  rok  2019  jest  ważna  i  istotna.  Trzeba  mieć  też

świadomość, że kończy się perspektywa finansowa i środki unijne prędzej czy później przestaną

spływać na inwestycje, dlatego mądrość tej rady polegać winna na tym, że kiedy są możliwości

pozyskania środków finansowych zewnętrznych to należy z  nich korzystać.  Nie jest  łatwo być

Burmistrzem i nie jest łatwo być Radnym bo trzeba podejmować decyzje ważkie, ale tak to jest,

jeżeli podejmuje się takiej roli to trzeba mieć świadomość tego, że mieszkańcy oczekują inwestycji.

Jeżeli nie będzie brało się obligacji nie będzie można realizować inwestycji. Obecni są też sołtysi

i przedstawiciele innych jednostek i proszę powiedzieć czy tego by chcieli,  aby tego nie robić?

Czy mieszkańcy gminy oczekują stagnacji? Dzisiaj wszystkie gminy zaciągają obligacje, może nie

Kleczew  bo  ona  jest  w  dobrej  sytuacji  finansowej  ponieważ  mieszkańcy  żyją  na  kopalniach.

Większość gmin w Polsce musi zaciągać zobowiązania, aby coś inwestować. Prosiła Pana radnego,

że  jeżeli  ma  wątpliwości  co  do  wysokości  zobowiązań,  co  do  zbyt  dużej  ilości  inwestycji  jej

zdaniem rozsądnie planowanych, bo starają się realizować te zadania, które już w WPF były ale też

wprowadzać nowe. Jeżeli radny uważa, że tych zadań jest za dużo to prosi, aby wskazać, które

zadania należałoby z roku 2019 wyłączyć, poddać pod dyskusję i temat ilości zadań na rok 2019

będzie tematem zamkniętym. 

O godz. 10:17 salę opuścił radny Ryszard Janowiak.  

Przewodniczący Rady R. Łuka powiedział, że projekt budżetu gminy Wyrzysk na 2019 rok trafił do

radnych 19 listopada 2018 r. zatem jest to okres nie mały, w którym mogli sprężyć się i bardzo

szczegółowo przeanalizować budżet. Następnie dodał, że proces tworzenia i uchwalania budżetu

gminy  nie  jest  zadaniem  łatwym,  ponieważ  jest  uzależniony  od  wielu  czynników  zarówno

wewnętrznych  jak  i  zewnętrznych  np.  zależny  jest  od  wielkości  gminy,  stopnia  rozwoju

gospodarczego  gminy,  zależny  od  sposobu  komunikacji  i  konsultowania  społeczności  lokalnej

z organami gminy ale także od pracy radnych na rzecz rozwoju bieżącego i perspektywicznego
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gminy. Następnie dodał, że dylematy, o których mówiła Pani Burmistrz, a wcześniej radny Stefan

Wełniak dotykają również go. Z tego co wie to radni również zastanawiają się czy poszczególne

zadania ujęte w formie majątkowej, czyli inwestycyjnej w tymże budżecie zostaną wykonane. Nikt

z  nich  nie  jest  jasnowidzem  dlatego  to  trudno  przewidzieć.  Nie  ma  rozwoju  gminy  bez

poszczególnych  inwestycji.  15%  wskaźnik  inwestycyjny  mówi,  że  budżet  jest  przyzwoity,

w przypadku gminy Wyrzysk jest to dużo więcej i myśli, że jest to dobry kierunek na przyszłość

gminy. 

Radny Włodzimierz Michalski powiedział, że chciałby wyrazić opinię Klubu Radnych „Wspólnie

dla gminy”. Radny powiedział, że według nich budżet jest dobry, pewnie jest trudny i nie każdego

zadowoli,  bo  wszystkich  się  nie  zadowoli,  ale  na  pewno  jest  to  budżet  inwestycyjny,

a nie konsumpcyjny. Następnie dodał, że uważa, że dobrze jeżeli radni zagłosują „za”. To będzie

zdanie pewnie większości, jeżeli ktoś ma inne zdanie trudno. Następnie powiedział, że chciałby się

odnieść do słów radnego Stefana Wełniaka, który już któryś raz chce zdjąć jakąś inwestycję. Myśli,

że jeżeli  on wyszedłby z takim pomysłem to zaczął by od siebie i zdjął by swoją drogę,  gdzie

u  radnego  jest  ponad  1.000.000,00  zł  na  drogę.  Jeżeli  chodzi  o  nie  doszacowanie  inwestycji

to ul. Kasztanowa była wyszacowana na 500.000,00 zł, a jest na ponad 1.000.000,00 zł. Uważa,

że to się zdarza i zawsze będzie się zdarzało. Nie da się wyliczyć tak jak to powinno być. 

O godz. 10:22 na salę obrad wrócił radny Ryszard Janowiak. 

Radny Leszek Matuszewski  powiedział,  że  jak  wspomniała  Pani  Burmistrz  jest  to  ostatni  etap

wykorzystania  pieniędzy  zewnętrznych.  Następnie  powiedział,  że  tak  jak  wspomniał  Radny

Włodzimierz Michalski odnośnie ul. Kasztanowej w Osieku. Można było ją zdjąć, gdyż były trzy

przetargi,  które  się  nie  udały.  Zabezpieczone  było  580.000,00  zł,  w tej  chwili  zabezpiecza  się

1.300.000,00 zł wskazuje to skalę jakie są zmiany w cenach. W innych inwestycjach dzieje się tak

samo. Analizując budżet dla Osieka nad Notecią i widząc ponad 2.000.000,00 zł  na inwestycje

w drogi nie może powiedzieć, że nie jest to budżet rozwojowy, czy jest to budżet, który przejadają.

Wie,  że  odnośnie  ul.  Kasztanowej  dla  radnych była  to  trudna decyzja,  aby wesprzeć  tak  duże

dofinansowanie.  Są  również  inne  drogi  w  Osieku,  poza  tym są  wydatki  mieszkaniowe,  ponad

200.000,00 zł, zakończony będzie remont remizy wiejskiej. Będą rozmowy na temat podłączenia

gazu,  zakończony  będzie  remont  stadionu.  Są  to  inwestycje,  które  trzeba  było  podjąć,  a  bez

obligacji nie można by przyjąć. Nie może zgodzić się z radnym Stefanem Wełniakiem, że trzeba

przemyśleć czy zagłosować „za”. Jest całkowicie za tym i popiera budżet na 2019 rok. 
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Radny Ryszard  Sell  powiedział,  że  dobrą  gminę  poznaje  się  po inwestycjach,  a  nie  jest  łatwo

znaleźć  środki  na  wszystko.  Szczególnie  chciałby  podziękować  Pani  Burmistrz  za  kwestię

wydatków związanych z oświatą. Oświata jest trudnym problemem, ponieważ od wielu lat budżet

państwa nie doinwestowuje gminy w tej dziedzinie. Jeżeli chodzi o budżet związany z oświatą to

wydatki  są  na  ponad  18.000.000,00  zł,  a  subwencja  na  ponad  11.800.000,00  zł.  Znalezienie

środków brakujących na bieżące wydatki szkół i do tego dwa zadania: przyłącza gazowe i hydranty,

oddymianie, co jest decyzją odgórną, gdzie Państwowa Straż Pożarna obliguje gminę do tego. Chyli

czoła w stronę Pani Burmistrz i Pani Skarbnik za sfinansowanie tego. 

Radny  Piotr  Radwański  powiedział,  że  był  zobaczyć  jak  posuwają  się  prace  przy  wyrzyskim

basenie. Tak mu się ta inwestycja podobała, że udał się do Pani Kierownik o stan inwestycji. Skoro

Pani Kierownik jest na dzisiejszej sesji ma propozycję, aby ustosunkowała się do tej sprawy.

Beata Borowczak – Kierownik OSiR w Wyrzysku powiedziała, że radny Piotr Radwański zwrócił

się  do  niej  z  prośbą,  aby podała  w liczbach jaki  jest  stan  inwestycji  na  dzień  dzisiejszy.  Stan

budynków  z  czasów  bardzo  dawnych  wymaga  kompleksowych  robót  i  przy  basenie  tego

doświadczyli. Chcieli zacząć od małej rzeczy, a czego nie ruszyli okazało się, że wszystko jest do

wymiany. Na obiekcie są dwa zadania. Pierwsze zadanie to „Przebudowa hali basenowej. Remont

ogólnobudowlany  hali  basenu  i  montaż  rekuperatora  na  instalacji  wentylacji  mechanicznej”.

Wykonanie na dzień 14.12.2018 r. wynosi 597.738,00 zł.  Z tym, iż przebudowa basenu, a więc

pierwsze  zadanie  wykonanie  wynosi  374.015,10  zł.  Drugie  zadanie  „Przebudowa  konstrukcji

dachowej  i  termomodernizacja  budynku  basenu  w  Wyrzysku  wraz  z  wymiana  infrastruktury

technicznej”  to  223.722,99  zł.  Planowane  wydatki  do  końca  2018  r  wynoszą  46.277,01  zł.

W 2019 r. zabezpieczone są środki w budżecie w kwocie 856.984,90 zł. Na pierwszym zadaniu jest

286.984,90 zł,  a  na  drugim 570.000,00 zł.  W tym momencie  wykonano już  przebudowę ścian

według wymogów na zapleczu, oddzielono strefę suchą od mokrej, wybetonowana została niecka

basenu,  czego  wcześniej  nie  było,  stan  surowy  z  wymaganą  technologią  basenową,  zostały

zamontowane  elementy  nowej  wentylacji,  całość  zostanie  zamontowana  po  zakończeniu  prac

wykończeniowych. Wykonano całkowity nowy dach, który już jest, razem z wieńcem i montażem

stolarki okiennej gdzie zostało wybite dodatkowe okno. Okna zostały powiększone do samego dołu,

aby  doświetlić  budynek.  W  tym  tygodniu  zostanie  wykonane  orurowanie  całego  budynku

w segmencie  A czyli  hali  basenowej  i  szatni.  W 2019 r.  planowane jest  wykończenie  wnętrza

budynku basenu, posadzki,  płytki,  co rozpocznie się w styczniu.  Wykończenie całkowite niecki

basenowej,  wymiana  elektryki,  kanalizacji.  Nowy  dach  zostanie  położony  na  części  biurowej

budynku,  wykonana  będzie  termomodernizacja  całego  budynku  oraz  montaż  stolarki  drzwi

wejściowych.
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Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  kwestia  basenu  jest  bardzo  ważna  dla  wszystkich,

a w szczególności dla bezpieczeństwa dzieci i młodzieży. 

Radny Leszek Malczewski powiedział, że budżet gminy Wyrzysk nie składa się tylko z wydatków

na remonty i inwestycje ale także na pomoc społeczną. Na 2019 rok przeznaczono 2.713.000,00 zł

na  zasiłki  okresowe  i  celowe,  dodatki  mieszkaniowe,  zasiłki  stałe,  usługi  opiekuńcze,  pomoc

w zakresie dożywiania, pomoce materialne dla uczniów i studentów, wspieranie rodziny i rodziny

zastępczej. Z środków własnych to ponad 2.713.000,00 zł. 

Radny Stefan Wełniak powiedział, że może ktoś go zrozumiał źle, ale jego intencja była zupełnie

w innym kierunku. Następnie powiedział, że skoro radny Włodzimierz Michalski jest tak aktywny

i jest osobą, która mówi, że należy zacząć od siebie to może niech on od siebie zacznie. 

Przewodniczący Rady powiedział, że prosi, aby nie odnosić się do siebie personalnie. Jeżeli ktoś

ma jakieś uwagi to zaprasza radnych do biura Rady Miejskiej, aby tam ze sobą porozmawiali.

Radny Stefan Wełniak powiedział, że rozumie to wszystko. Natomiast jest to masa pieniędzy. Jeżeli

nie  ma  pieniędzy  to  trzeba  zaciągnąć  obligacje.  Gdyby  w  poprzedniej  kadencji  nie  była

wybudowana hala sportowa w Osieku nad Notecią to dzisiaj w gminie Wyrzysk nie mogłyby się

odbywać  żadne  imprezy  sportowe.  Hala  sportowa  w  Wyrzysku,  na  którą  w  tym  roku  będzie

dołożone 1.200.000,00 zł z bazą noclegową. Czy na tej hali będą mogły odbywać się imprezy i czy

baza  noclegowa  jest  potrzebna?  Wie,  że  musi  być  zgoda  na  użytkowanie,  ale  uważa,

że przeznaczenie 1.200.000,00 zł na halę oraz budowę bazy noclegowej to jest chyba nie to. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że nie za bardzo rozumie czego miał

się tyczyć ten głos, ale odniesie się do zasadności zabezpieczenia środków finansowych na halę

sportową w Wyrzysku. Ta hala jest bardzo potrzebna i na tę halę wyczekują wszyscy. Oczywiście,

że  będzie  można  na  tej  hali  przeprowadzać  imprezy  sportowe.  A nawet  więcej,  będzie  można

organizować  zawody  sportowe.  Chciałoby  się,  aby  hala  było  duża,  większa,  ale  z  tym  i  Pan

doskonale  o  tym wie,  wiązałyby  się  jeszcze  większe  koszta.  Pytanie:  czy  potrzebna  jest  baza

noclegowa?  Oczywiście,  że  jest  potrzebna  jeżeli  myśli  się  o  rozwoju  gminy  pod  względem

sportowym. Dzisiaj Klub Sportowy „Łobzonka” nie może zapraszać żadnych drużyn na sparingi

ponieważ nie mają oni gdzie przenocować. Nie można otworzyć szkółek letnich, bo nie ma bazy

noclegowej dla szkółek np. piłkarskich. Baza noclegowa, która jest zaplanowana, a która związana

jest z remontem obecnie istniejącego budynku hali sportowej, zapewni możliwość wynajmowania

hoteliku  poza  sezonami  piłkarskimi  i  tenisowymi.  Doskonale  radni  wiedzą,  że  obecnie  Klub

„Łobzonka” na bardzo wysokim poziomie realizuje zadania związane z tenisem stołowym. Nasi

zawodnicy  osiągają  wielkie  sukcesy  i  trzeba  im  przygotować  bazę.  Nawet  nie  ma  zamiaru

dyskutować odnośnie zasadności włożenia pieniędzy do budżetu na remont tego obiektu bo jest to
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sprawa oczywista. Tak jak oczywistą stała się sprawa zabezpieczenia środków na remont basenu.

Nadal nie wiadomo czy kwoty przetargowe wystarczą ale trzeba zrobić wszystko aby ten obiekt

zaczął żyć, bo nie tylko żyje dla klubu ale także dla szkół, które znajdują się w sąsiedztwie. Poza

tym obiekt ten nie ma zgody na użytkowanie i trzeba go doprowadzić do takiego stanu by tę zgodę

uzyskać i  aby wszyscy byli  bezpieczni  w tym budynku. Remont,  który teraz był  wykonywany

i  który  jest  w  trakcie  procedowania  co  do  odbioru  tego  budynku  spowoduje  mając  zgodę  na

użytkowanie możliwość występowania o środki zewnętrzne z Ministerstwa Sportu i Turystyki czy

inne bo takie programy na pewno z początkiem roku się pojawią. Uważa nawet, że nie ma wyboru

bo nie stać ich na nowe, a trzeba szanować to co jest i szanować te budynki, które były budowane

nie tylko z pieniędzy publicznych ale bardzo często wchodził czynnik społeczny i trzeba ten ich

trud uszanować. 

Radny  Włodzimierz  Michalski  powiedział,  że  mieszkańcy  zauważają  te  wszystkie  inwestycje

i cieszą się, że miasto i cała gmina pięknieje oraz, że pieniądze są inwestowane.

Radny Mateusz Jaremko zapytał czy jest znany przewidywany termin zakończenia prac, aby można

było z tego korzystać?

Beata Borowczak – Kierownik OSiR w Wyrzysku powiedziała, że odważnie powie, iż w umowach

jest czerwiec 2019 r., ale przez te wszystkie minione miesiące wychodziły różne prace dodatkowe.

Na starych budynkach nigdy nie wiadomo co można odkryć, ma nadzieje, że wszystko co było do

odkrycia już odkryli. Przewidywany termin jest czerwiec 2019 r. natomiast muszą być wszystkie

odbiory, pozwolenie na użytkowanie. Wszystko to jest bardzo ważne i istotne w kwestii budynków

użyteczności publicznej żeby było bezpiecznie, aby wszyscy mogli z tych obiektów korzystać. 

Jacek Wiśniewski – Zastępca Burmistrza Wyrzyska powiedział, że chciałby się odnieść do głosu

radnego Stefana Wełniaka i jego troski o stan finansów Gminy Wyrzysk. Tak jak w gospodarstwie

domowym jeśli chce się przeprowadzić większe przedsięwzięcia to mało w którym gospodarstwie

domowym  są  zgromadzone  środki,  którymi  się  dysponuje  i  przeprowadza  przedsięwzięcia.

W większości przypadków ludzie posiłkują się kredytem – wsparciem zewnętrznym. Zawsze musi

być coś, ktoś, instytucja, wskaźnik, człowiek, który nam pokaże na ile możemy sobie pozwolić na

zaciągnięcie długu. Dla gminy najważniejszą instytucją jest RIO. To ona kontroluje wydatki gminy

i projekty planów budżetów, aby nie przekroczyć wskaźników ponieważ uznaje, że jest to dla danej

gminy  bezpieczny  wskaźnik,  czyli  jest  instytucja  zewnętrzna,  która  pilnuje,  aby  tego  nie

powiększać w sposób, który nie pozwoli gminie tego długu spłacić. Gdy radny rozpoczął swoje

pierwsze wystąpienie dotyczące troski o stan finansów i projekt budżetu on tak jak i kilka osób

siedzących tutaj  osób spodziewał  się,  że radny zaproponuje zdjęcie  jakiegoś zadania,  ponieważ

rozpoczął,  że  jest  zatroskany  i  był  przekonany,  że  Pana  wystąpienie  zakończy  się  konkretną
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propozycją. Potem nastąpiła wymiana zdań między radnymi ale to jest nieistotne. Rzeczywiście

jeżeli troszczymy się o finanse to jedyną drogą jest zaproponowanie Radzie zdjęcie konkretnego

zadania inwestycyjnego nie przekomarzając się czy to będzie Wyrzysk czy Osiek. Wydaje mu się,

że trzeba to zaproponować, uzasadnić i przekonać Wysoką Rade. 5 minutowa przerwa niczego by

nie zmieniła ponieważ radni już dyskutowali na temat projektu budżetu na komisjach więc jedyna

refleksja to jedynie ta autora 5 minutowa. 

Wobec  braku  dalszej  dyskusji,  Przewodniczący  obrad  przystąpił  do  głosowania  w  sprawie

uchwalenia budżetu Gminy Wyrzysk na 2019 rok wraz z zaproponowanymi i  przegłosowanymi

autopoprawkami. 

W wyniku głosowania rada opowiedziała się następująco:

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (11)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb,  Ryszard  Janusz  Janowiak,  Roman  Aleksander  Łuka,  Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek

Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell.

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)

Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Łukasz Aleksander Napierała, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności 15 radnych  - 11 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr III/15/2018, która stanowi

załącznik nr 12 do protokołu.

O godz. 10:35 Przewodniczący obrad ogłosił 10 min. przerwę. 

5) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i rozwiązywania Problemów Alkoholowych

oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2019 rok;

Przewodniczący  obrad  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący obrad poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały w sprawie uchwalenia
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Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz

Przeciwdziałania Narkomanii na 2019 rok.

Radny Ryszard Sell powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 11 grudnia br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny  Leszek  Matuszewski  powiedział,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  12  grudnia  br.

Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

W  związku  z  nie  podjęciem  dyskusji  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie

uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz

Przeciwdziałania Narkomanii na 2019 rok.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności 15 radnych  - 15 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr III/16/2018, która stanowi

załącznik nr 13 do protokołu.

6) ustanowienia  gminnego  wieloletniego  programu  osłonowego  w  zakresie  dożywiania

„Posiłek dla dzieci i młodzieży” na lata 2019 – 2023;

Przewodniczący  obrad  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący obrad poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o  przedstawienie  opinii  poszczególnych  Komisji  na  temat  projektu  uchwały  w  sprawie

ustanowienia gminnego wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek dla

dzieci i młodzieży” na lata 2019 – 2023.
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Radny Ryszard Sell powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 11 grudnia br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny  Leszek  Matuszewski  powiedział,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  12  grudnia  br.

Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że prosi o wprowadzenie autopoprawki

w § 4 projektu uchwały następującej treści: uchwała wchodzi w życie z dniem 1 stycznia 2019 r.”,

a było „Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym

Województwa Wielkopolskiego”.

W związku z nie podjęciem dyskusji Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie

przyjęcia  autopoprawki  w  uchwale  w  sprawie  ustanowienia  gminnego  wieloletniego  programu

osłonowego w zakresie dożywiania "Posiłek dla dzieci i młodzieży" na lata 2019 – 2023. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W  dalszej  kolejności  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie  ustanowienia

gminnego  wieloletniego  programu  osłonowego  w  zakresie  dożywiania  "Posiłek  dla  dzieci

i  młodzieży"  na  lata  2019  -  2023  wraz  z  zaproponowaną  i  przegłosowaną  autopoprawką.  

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
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Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności 15 radnych  - 15 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr III/17/2018, która stanowi

załącznik nr 14 do protokołu.

7)  określenia  zasad  zwrotu  wydatków  w  zakresie  dożywiania  w  formie  posiłku  albo

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023;

Przewodniczący  obrad  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący obrad poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały w sprawie określenia

zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w

postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek

w szkole i w domu” na lata 2019-2023.

Radny Ryszard Sell powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 11 grudnia br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny  Leszek  Matuszewski  powiedział,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  12  grudnia  br.

Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

W  związku  z  nie  podjęciem  dyskusji  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie

określenia  zasad  zwrotu  wydatków w zakresie  dożywiania  w formie  posiłku  albo  świadczenia

rzeczowego  w  postaci  produktów  żywnościowych  dla  osób  objętych  wieloletnim  rządowym

programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
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ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności 15 radnych  - 15 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr III/18/2018, która stanowi

załącznik nr 15 do protokołu.

8) podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia w ramach wieloletniego

rządowego programu  „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023;

Przewodniczący  obrad  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący obrad poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o  przedstawienie  opinii  poszczególnych  Komisji  na  temat  projektu  uchwały  w  sprawie

podwyższenia  kryterium  dochodowego  w  celu  udzielenia  wsparcia  w  ramach  wieloletniego

rządowego programu  „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023.

Radny Ryszard Sell powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 11 grudnia br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny  Leszek  Matuszewski  powiedział,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  12  grudnia  br.

Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

W  związku  z  nie  podjęciem  dyskusji  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie

podwyższenia  kryterium  dochodowego  w  celu  udzielenia  wsparcia  w  ramach  wieloletniego

rządowego programu  „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
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Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności 15 radnych  - 15 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr III/19/2018, która stanowi

załącznik nr 16 do protokołu.

9)  wyznaczenia  dodatkowego  przedstawiciela  Gminy  Wyrzysk  w  Zgromadzeniu  Związku

Międzygminnego „Pilski Region Gospodarki Odpadami Komunalnymi”;

Przewodniczący obrad powiedział, że z ramienia Rady Miejskiej tę funkcję ma pełnić radny Piotr

Banach. Następnie powiedział, że projekt uchwały był przedmiotem obrad poszczególnych Komisji

Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący obrad poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały w sprawie wyznaczenia

dodatkowego przedstawiciela Gminy Wyrzysk w Zgromadzeniu Związku Międzygminnego „Pilski

Region Gospodarki Odpadami Komunalnymi”.

Radny Ryszard Sell powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 11 grudnia br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny  Leszek  Matuszewski  powiedział,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  12  grudnia  br.

Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

W  związku  z  nie  podjęciem  dyskusji  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie

wyznaczenia  dodatkowego  przedstawiciela  Gminy  Wyrzysk  w  Zgromadzeniu  Związku

Międzygminnego „Pilski Region Gospodarki Odpadami Komunalnymi”.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
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ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności 15 radnych  - 15 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr III/20/2018, która stanowi

załącznik nr 17 do protokołu

O godz. 11:08 salę obrad opuścił radny Włodzimierz Michalski. 

8) zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa

Auguścin;

Przewodniczący  obrad  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący obrad poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały zmieniającego uchwałę

Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Auguścin.

Radny Ryszard Sell powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 11 grudnia br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny  Leszek  Matuszewski  powiedział,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  12  grudnia  br.

Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że zmieniana jest uchwała dotyczącą

sołectw,  gdyż  jest  to  związane  z  wydłużeniem  kadencji  organów  jednostek  samorządu

terytorialnego z 4 lat do 5 lat. Zasadne jest również wydłużenie kadencji sołtysa, rady sołeckiej

i komisji rewizyjnej. 

W  związku  z  nie  podjęciem  dyskusji  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie

projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu

Sołectwa Auguścin.
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ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Łukasz  Aleksander  Napierała,  Piotr  Wiesław

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

BRAK GŁOSU (1)

Włodzimierz Ireneusz Michalski.

W obecności 15 radnych  - 14 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr III/21/2018, która stanowi

załącznik nr 18 do protokołu.

O godz. 11:10 na salę obrad wrócił radny Włodzimierz Michalski. 

9) zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa

Bąkowo;

Przewodniczący  obrad  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący obrad poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały zmieniającego uchwałę

Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Bąkowo.

Radny Ryszard Sell powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 11 grudnia br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny  Leszek  Matuszewski  powiedział,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  12  grudnia  br.

Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

W  związku  z  nie  podjęciem  dyskusji  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie

projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu

Sołectwa Bąkowo.
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ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności 15 radnych  - 15 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr III/22/2018, która stanowi

załącznik nr 19 do protokołu.

10) zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa

Dobrzyniewo;

Przewodniczący  obrad  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący obrad poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały zmieniającego uchwałę

Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Dobrzyniewo.

Radny Ryszard Sell powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 11 grudnia br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny  Leszek  Matuszewski  powiedział,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  12  grudnia  br.

Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

W  związku  z  nie  podjęciem  dyskusji  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie

projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu

Sołectwa Dobrzyniewo.

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)
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Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności 15 radnych  - 15 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr III/23/2018, która stanowi

załącznik nr 20 do protokołu.

11) zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa

Dąbki;

Przewodniczący  obrad  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący obrad poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały zmieniającego uchwałę

Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Dąbki.

Radny Ryszard Sell powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 11 grudnia br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny  Leszek  Matuszewski  powiedział,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  12  grudnia  br.

Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

W  związku  z  nie  podjęciem  dyskusji  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie

projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu

Sołectwa Dąbki.

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

51



W obecności 15 radnych  - 15 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr III/24/2018, która stanowi

załącznik nr 21 do protokołu.

12) zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa

Falmierowo;

Przewodniczący  obrad  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący obrad poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały zmieniającego uchwałę

Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Falmierowo.

Radny Ryszard Sell powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 11 grudnia br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny  Leszek  Matuszewski  powiedział,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  12  grudnia  br.

Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

W  związku  z  nie  podjęciem  dyskusji  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie

projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu

Sołectwa Falmierowo.

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności 15 radnych  - 15 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr III/25/2018, która stanowi

załącznik nr 22 do protokołu.
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13) zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa

Glesno;

Przewodniczący  obrad  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący obrad poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały zmieniającego uchwałę

Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Glesno.

Radny Ryszard Sell powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 11 grudnia br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny  Leszek  Matuszewski  powiedział,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  12  grudnia  br.

Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

W  związku  z  nie  podjęciem  dyskusji  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie

projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu

Sołectwa Glesno.

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności 15 radnych  - 15 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr III/26/2018, która stanowi

załącznik nr 23 do protokołu.

14) zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa

Gromadno;

Przewodniczący  obrad  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  
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W związku z powyższym Przewodniczący obrad poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały zmieniającego uchwałę

Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Gromadno.

Radny Ryszard Sell powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 11 grudnia br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny  Leszek  Matuszewski  powiedział,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  12  grudnia  br.

Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

W  związku  z  nie  podjęciem  dyskusji  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie

projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu

Sołectwa Gromadno.

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności 15 radnych  - 15 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr III/27/2018, która stanowi

załącznik nr 24 do protokołu.

15) zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa

Karolewo – Wiernowo;

Przewodniczący  obrad  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący obrad poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały zmieniającego uchwałę

Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Karolewo – Wiernowo.
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Radny Ryszard Sell powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 11 grudnia br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny  Leszek  Matuszewski  powiedział,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  12  grudnia  br.

Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

W  związku  z  nie  podjęciem  dyskusji  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie

projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu

Sołectwa Karolewo – Wiernowo.

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności 15 radnych  - 15 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr III/28/2018, która stanowi

załącznik nr 25 do protokołu.

16) zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa

Konstantynowo;

Przewodniczący  obrad  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący obrad poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały zmieniającego uchwałę

Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Konstantynowo.

Radny Ryszard Sell powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 11 grudnia br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
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Radny  Leszek  Matuszewski  powiedział,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  12  grudnia  br.

Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

W  związku  z  nie  podjęciem  dyskusji  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie

projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu

Sołectwa Konstantynowo.

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności 15 radnych  - 15 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr III/29/2018, która stanowi

załącznik nr 26 do protokołu.

17) zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa

Kosztowo;

Przewodniczący  obrad  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący obrad poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały zmieniającego uchwałę

Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Kosztowo.

Radny Ryszard Sell powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 11 grudnia br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny  Leszek  Matuszewski  powiedział,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  12  grudnia  br.

Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 
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W  związku  z  nie  podjęciem  dyskusji  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie

projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu

Sołectwa Kosztowo.

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności 15 radnych  - 15 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr III/30/2018, która stanowi

załącznik nr 27 do protokołu.

18) zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa

Kościerzyn Wielki;

Przewodniczący  obrad  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący obrad poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały zmieniającego uchwałę

Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Kościerzyn Wielki.

Radny Ryszard Sell powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 11 grudnia br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny  Leszek  Matuszewski  powiedział,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  12  grudnia  br.

Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

W  związku  z  nie  podjęciem  dyskusji  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie

projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu

Sołectwa Kościerzyn Wielki.
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ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności 15 radnych  - 15 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr III/31/2018, która stanowi

załącznik nr 28 do protokołu.

19) zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa

Młotkówko;

Przewodniczący  obrad  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący obrad poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały zmieniającego uchwałę

Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Młotkówko.

Radny Ryszard Sell powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 11 grudnia br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny  Leszek  Matuszewski  powiedział,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  12  grudnia  br.

Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

W  związku  z  nie  podjęciem  dyskusji  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie

projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu

Sołectwa Młotkówko.

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)
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Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności 15 radnych  - 15 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr III/32/2018, która stanowi

załącznik nr 29 do protokołu.

20) zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa

Osiek nad Notecią;

Przewodniczący  obrad  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący obrad poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały zmieniającego uchwałę

Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Osiek nad Notecią. 

Radny Ryszard Sell powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 11 grudnia br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny  Leszek  Matuszewski  powiedział,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  12  grudnia  br.

Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

W  związku  z  nie  podjęciem  dyskusji  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie

projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu

Sołectwa Osiek nad Notecią. 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.
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W obecności 15 radnych  - 15 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr III/33/2018, która stanowi

załącznik nr 30 do protokołu.

21) zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa

Polanowo;

Przewodniczący  obrad  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący obrad poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały zmieniającego uchwałę

Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Polanowo.

Radny Ryszard Sell powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 11 grudnia br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny  Leszek  Matuszewski  powiedział,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  12  grudnia  br.

Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

W  związku  z  nie  podjęciem  dyskusji  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie

projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu

Sołectwa Polanowo.

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności 15 radnych  - 15 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr III/34/2018, która stanowi

załącznik nr 31 do protokołu.
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22) zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa

Ruda;

Przewodniczący  obrad  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący obrad poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały zmieniającego uchwałę

Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Ruda.

Radny Ryszard Sell powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 11 grudnia br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny  Leszek  Matuszewski  powiedział,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  12  grudnia  br.

Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

W  związku  z  nie  podjęciem  dyskusji  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie

projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu

Sołectwa Ruda. 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności 15 radnych  - 15 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr III/35/2018, która stanowi

załącznik nr 32 do protokołu.

23) zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa

Rzęszkowo;

Przewodniczący  obrad  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  
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W związku z powyższym Przewodniczący obrad poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały zmieniającego uchwałę

Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Rzęszkowo.

Radny Ryszard Sell powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 11 grudnia br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny  Leszek  Matuszewski  powiedział,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  12  grudnia  br.

Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

W  związku  z  nie  podjęciem  dyskusji  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie

projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu

Sołectwa Rzęszkowo.

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności 15 radnych  - 15 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr III/36/2018, która stanowi

załącznik nr 33 do protokołu.

24) zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa

Wyrzysk Skarbowy;

Przewodniczący  obrad  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący obrad poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały zmieniającego uchwałę

Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Wyrzysk Skarbowy.
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Radny Ryszard Sell powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 11 grudnia br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny  Leszek  Matuszewski  powiedział,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  12  grudnia  br.

Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

W  związku  z  nie  podjęciem  dyskusji  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie

projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu

Sołectwa Wyrzysk Skarbowy.

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności 15 radnych  - 15 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr III/37/2018, która stanowi

załącznik nr 34 do protokołu.

25)zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa

Żuławka;

Przewodniczący  obrad  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący obrad poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały zmieniającego uchwałę

Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Żuławka. 

Radny Ryszard Sell powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 11 grudnia br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
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Radny  Leszek  Matuszewski  powiedział,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  12  grudnia  br.

Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 

W  związku  z  nie  podjęciem  dyskusji  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie

projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu

Sołectwa Żuławka.

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności 15 radnych  - 15 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr III/38/2018, która stanowi

załącznik nr 35 do protokołu.

26) zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa

Żelazno.

Przewodniczący  obrad  powiedział,  że  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych

Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku.  

W związku z powyższym Przewodniczący obrad poprosił Przewodniczących prowadzących obrady

o przedstawienie opinii poszczególnych Komisji na temat projektu uchwały zmieniającego uchwałę

Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu Sołectwa Żelazno.

Radny Ryszard Sell powiedział, że na wspólnym posiedzeniu w dniu 11 grudnia br. Komisja Spraw

Społecznych i  Bezpieczeństwa oraz Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego jednogłośnie

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Radny  Leszek  Matuszewski  powiedział,  że  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  12  grudnia  br.

Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  jednogłośnie  pozytywnie

zaopiniowały projekt uchwały. 
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W  związku  z  nie  podjęciem  dyskusji  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  w  sprawie

projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawie uchwalenia statutu

Sołectwa Żelazno.

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (15)

Piotr  Feliks  Banach,  Krzysztof  Bernard  Bartkus,  Tomasz  Zbigniew Bogdański,  Andrzej  Janusz

Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka,

Leszek  Paweł  Malczewski,  Leszek  Matuszewski,  Włodzimierz  Ireneusz  Michalski,  Łukasz

Aleksander Napierała, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak.

W obecności 15 radnych  - 15 głosami ,,za”  Rada podjęła uchwałę Nr III/39/2018, która stanowi

załącznik nr 36 do protokołu.

Ad. 8 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej i Radnych o działaniach podejmowanych

w okresie międzysesyjnym.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  w  okresie  międzysesyjnym  nie  podejmował  żadnych

działań i umożliwił pozostałym Radnym zabranie głosu.

Nie podjęto dyskusji. 

Ad. 9 Wystąpienia sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli.     

Stanisław Wełniak -      Prezes Stowarzyszenia Sołtysów w Gminie Wyrzysk   powiedział, że występuje

w imieniu sołtysów jako Prezes Stowarzyszenia Sołtysów Gminy Wyrzysk. Stowarzyszenie działa

ponad 20 lat. Jest to jedyne stowarzyszenie w powiecie pilskim. Prezes powiedział, że pokątnie

dowiedzieli  się,  że  w  dniu  dzisiejszym i  jutrzejszym zostanie  przeprowadzone  duże  szkolenie

sołtysów  województwa  wielkopolskiego  w  miejscowości  gminnej  w  Rzęszkowie.  Gdyby  nie

zmiana programu sesji to sołtysi by nie wiedzieli, że takie szkolenie się odbywa, ponieważ dostali

tylko pismo odnośnie zmiany godziny sesji ze względu na szkolenie. Dowiedział się, że niektórzy

sołtysi mają program całego szkolenia i zostali na nie wytypowani. Chciałby się dowiedzieć kto

typował osoby na to szkolenie i dlaczego tylko kilka osób zostało wytypowanych oraz dlaczego on

jako Prezes nic o tym nie wiem. Jego zdaniem powinni się tam znaleźć wszyscy sołtysi gminy

Wyrzysk. 
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Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że szkolenie, które jest organizowane

w Pałacu  w Rzęszkowie  jest  organizowane przez  Urząd Marszałkowski,  a  jego organizatorem,

inicjatorem  i  koordynatorem  jest  radny  sejmiku  Województwa  Wielkopolskiego  Pan  Jarosław

Maciejewski. Następnie dodała, że ona została poinformowana o tym, że spotkanie się dobywa w

zeszłym tygodniu, dlatego poprosiła Przewodniczącego Rady o zmianę godziny sesji właśnie po to,

aby  sołtysi  mogli  uczestniczyć  w  tym  szkoleniu.  Nie  wie  dlaczego  jako  Stowarzyszenie  nie

otrzymali takowej informacji. Gdyby Urząd to organizował to stosowną informację by otrzymali.

Wszyscy zostali poinformowani o godzinie sesji i jej zmianie właśnie z tego względu, aby sołtysi

mogli  w tym spotkaniu  uczestniczyć.  Pan  Jarosław Maciejewski  zwrócił  się  o  wytypowanie  5

sołtysów, bo szkolenie ma ograniczoną liczbę osób i w grupach może pracować ograniczona liczba

osób, nawet nie wie ile jest grup i ilu sołtysów. W związku z tym, że szkolenie odbywa się na

terenie  sołectwa  Rzęszkowo  wytypowała  jako  szefa  tego  sołectwa  sołtysa  Pana  Krzysztofa

Bartkusa. Pan Jarosław poprosił ją, aby w szkoleniu uczestniczyła Pani Renata Młodzik – Sołtys

Kosztowa. Natomiast pozostałych trzech sołtysów wytypowała z klucza realizatorów odnowy wsi,

bo niektóre sołectwa pracowały nad strategią. W związku z tym jako Burmistrz wytypowała Panią

Ewę Pawlaczyk jako, że jest w Stowarzyszeniu i jest sołtysem największej miejscowości. Panią

Krystynę Gwizdowską, ponieważ Bąkowo realizowało strategię oraz Pana Leszka Malczewskiego

-  sołectwo  Dobrzyniewo  jako,  że  strategię  również  realizował.  Takie  deklaracje  padły,  a  Pan

Jarosław mówił, że je przemyśli i w związku z tym, że Ci sołtysi zostali zaproszeni uważa, że się

zgodził z jej propozycjami. Prezes musiałby zapytać organizatora dlaczego jedyne Stowarzyszenie

Sołtysów działające w powiecie nie zostało o tym poinformowane, ona za to nie odpowiada. 

Radny Mateusz Jaremko powiedział, że pozostali sołtysi czują się troszkę dziwnie. Jeżeli kluczem

był program rozwoju wsi to jego wieś również brała w tym udział i zostali wyróżnieni. Trochę jest

mu przykro, że gmina nie zawalczyła, ponieważ odbywa się to na jej terenie, a jednak większa ilość

nie może wziąć w tym udziału. Wnioskuje, że będzie to cenne szkolenie z uwagi, że toczy się przez

dwa dni i mogliby dużo wynieść dla sołectw ale nie mają takiej możliwości.

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że tak to jest, iż to organizator narzuca

liczbę  uczestników.  W  związku  z  tym,  że  ona  również  późno  dowiedziała  się  o  szkoleniu

i  właściwie  było  już  zamknięte  jeśli  chodzi  o  liczbę  nie  miała  możliwości  zawalczenia

o  zwiększenie  liczby.  Jeżeli  Państwo  wiedzieli,  że  takie  szkolenie  było  to  rola  Prezesa

Stowarzyszenia, aby skontaktował się z organizatorem i spróbował wynegocjować udział większej

liczby sołtysów. Może zapewnić,  że jeżeli  byłoby to organizowane przez gminę Wyrzysk to na

pewno żaden z sołtysów nie byłby pominięty, natomiast jeżeli prosi się ją o wytypowanie kilkorga

to taką decyzję podjęła. 
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Ad. 10 Wolne głosy.

Radny  Ryszard  Sell powiedział,  że  w imieniu  Pana Przewodniczącego,  ponieważ na  jego ręce

spłynęły  życzenia  z  okazji  zbliżających się  świąt,  chciałby  przekazać  kto  takowe składa:  Dom

Pomocy  Społecznej  w  Falmierowie,  Polski  Związek  Emerytów,  Rencistów  i  Inwalidów

w  Wyrzysku,  SP w  Kosztowie.  MGOK  w  Wyrzysku,  OSiR  w  Wyrzysku,  Szpital  Powiatowy

w  Wyrzysku  i  Urząd  Miejski  w  Wyrzysku.  Radny  powiedział,  że  bardzo  dziękuje  w  imieniu

wszystkich radnych i również wszystkim życzą zdrowych i wesołych świąt. 

Przewodniczący Rady złożył najlepsze życzenia Bożonarodzeniowe dla wszystkich obecnych na

czele  z  Panią  Burmistrz,  z  Panią  i  Panami  Radnymi,  z  Paniami  i  Panami  Sołtysami,  a  za  ich

pośrednictwem dla wszystkich mieszkańców Miasta i Gminy Wyrzysk najlepsze życzenia,  dużo

zdrowia,  wszelkiej  pomyślności,  oby  te  święta  minęły  spokojnie  w  atmosferze  ciepłej,

przyjacielskiej i rodzinnej. Wszystkiego najlepszego dla wszystkich.  

Ad. 11 Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad o godzinie 11:37 Przewodniczący Rady

zamknął III sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego.

Protokół sporządziła:
Angelika Karowska      Przewodniczący Rady
podinsp. ds. obsługi rady gminy            (-) Roman Łuka
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